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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 6/2018, DE CARÀCTER ORDINARI DE L’ AJUNTAMENT PLE 

CELEBRADA EL VINT-I-SET DE SETEMBRE DE DOS MIL DIVUIT. 
 
Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 

vint-i-sis de setembre de dos mil divuit, essent les vint-i-una hores i dotze minuts (21:12 hores). 
 
Presideix el Sr. Alcalde D. Ricardo Requena Muñoz, assistint els regidors/es D. Manuel 

Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita). 

 
D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista) abandona la sessió, no reincorporant-se 

a la mateixa, durant el tractament del punt 1 de l'orde del dia i abans de la votació, sent les 21:28 
hores. 
 

Assisteix com a Secretari D. José Antonio Martínez Damiá, Vicesecretari de l’Ajuntament de 
Canals. Així mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana 
Sanchez, que abandona la sessió amb el permís del Sr.Alcalde, no reincorporant-se ja a la mateixa, 
després del  tractament del punt 9 de l'orde del dia. 
 

Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l’existència del 
quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar 
d’acord amb el següent,  

 
 

ORDRE DEL DIA 

 
1. PRESSA DE CONEIXEMENT RENÚNCIA ANDREU LLUCH ORTS. 
 
2. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS. 

 
2.1.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, cessament i nomenament Junta de Govern Local y Tinents 

d’alcalde. 
 
 2.2.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, modificació delegacions. 
 
 2.3.- Escrit de renúncia Grup Socialista de 16 de juliol de 2018 (R.E. 3842). 
 
 2.4.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, derivada de l’escrit de renúncia del Grup Socialista de 
16.07.2018 (R.E. 3842): cessament i nomenaments JGL i Ttes. Alcalde. 
 
 2.5.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, derivada de l’escrit de renúncia del Grup Socialista de 
16.07.2018 (R.E. 3842): modificació delegacions. 
 
 2.6.-Escrit Grup Compromís, variació membres CMI d’economia i especial de comptes (RE 4762, de 
17.09.2018). 
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 2.7.-Escrit de Joan Carles Pérez Pastor, de renúncia a la delegació de la Presidència de la CMI de 
Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern obert. 
 
 2.8.- Resolució de 20 de setembre de 2018, relativa a delegació de la Presidència de les CMI de 
Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern obert i d’economia i especial de comptes. 
 
 2.9.- Estat d’Execució Pressupost de despeses, d’ingressos, Tresoreria i Acta d’arqueig 1er. Semestre 
2018. 
 
 2.10.- Sentència 180/2018, P.A. 322/2017. 
 
 2.11.- Sentència 504/2018, Recurs Apel·lació 3/2017. 
 
 2.12.- Sentència 204/2018, P.A. 288/2017. 
 
 2.13.- Informe d’Intervenció General de 25 de juliol de 2018, Plà Anual de Control Financer. 

  
 
 

PART RESOLUTIVA 

   
 3. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 
 -Minuta 03 de 21 de maig de 2018. 
 -Minuta 04 de 27 juny de 2018. 
 -Minuta 05 de 12 de juliol de 2018. 
 
 4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
 
 4.1.- PROPOSTA D’ACORD DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA DE CREACIÓ D’UN 
“PUNT VIOLETA” PER A LES FESTES DE CANALS, SEGONS MOCIÓ PRESENTADA AMB 
REGISTRE D’ENTRADA MUNICIPAL NÚM. 4468 DE 28-08-18. 
 
 4.2.-  PROPOSTA D'ALCALDIA, DE 4 DE SETEMBRE DE 2018, SOBRE AUTORITZACIÓ 
DE COMPATIBILITAT DE D. XXXXXXXXXXXXXXXXX. 
 
            4.3.- PROPOSTA DE L’ALCADIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT TITULAR D’ESTA CORPORACIÓ EN LA XARXA DE 
MUNICIPIS CAP A LA SOSTENIBILITAT. 
 
            4.4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT D’ESTA CORPORACIÓ PER A FORMAR PART DEL COMITÉ 
COMARCAL DE LA CREU ROJA ESPANYOLA DE MOIXENT. 
 
            4.5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT SUPLENT D’ESTA CORPORACIÓ EN EL CONSORCI DEL 
PLA ZONAL DE RESIDUS- 
 
            4.6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT D’ESTA CORPORACIÓ EN LA COMUNITAT D’USUARIS 
D’ABOCAMENTS DE LA PARTIDA DE SAGRES. 
 
          5. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL 
D’ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES.  
 
 5.1. MODIFICACIÓ PUNTUAL D’INVENTARI (EXPEDIENT 1/2018). 
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 6.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. 
 

6.1.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA, EN RELACIÓ SOL·LICITUD DE PAGAMENT 
DE LA QUANTITAT CONCURRENTE DE PREU JUST EXPROPIATORI FORMULADA PER D. 
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXX, EN REPRESENTACIÓ DE D. XXXXXXXXXXXXXXXXX, DE DATA 11 DE 
JULIOL DE 2018, RE 3.988, DE 23 DE JULIOL D'2018, EN RELACIÓ AMB LA PARCEL·LA 
CADASTRAL XXXX DEL POLÍGON XXXX, FINCA XXXX. 

 
6.2.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ 

PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN ELS ROMANENTS DEL PLA PROVINCIAL 
D’OBRES I SERVEIS 2016, PER A L’EXECUCIÓ DE L’OBRA “HABILITACIÓ DE PASSOS PER A 
VIANANTS EN CARRER LLAVADORS” 

 
6.3.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ 

PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN ELS ROMANENTS DEL PLA PROVINCIAL 
D’OBRES I SERVEIS 2017, PER A L’EXECUCIÓ DE L’OBRA “EXECUCIÓ DE MUR DE MAÇONERIA I 
VORERA DE VIANANTS EN AVDA. JAUME I”. 
 

6.4.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ 
PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN «RENOVACIÓ D’ENLLUMENAT PÚBLIC EN EL 
CASC URBÀ» INCLOSA EN EL PLA PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS MUNICIPALS (SOM/2018-
2019/311). 
 

6.5.- PROPOSTA D'ALCALDIA AMB VISTA A L'ADHESIÓ AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ 
ENTRE EL SERVEI VALENCIÀ D'OCUPACIÓ I FORMACIÓ (SERVEF) I LA FEDERACIÓ VALENCIANA 
DE MUNICIPIS I PROVÍNCIES PER AL DESENVOLUPAMENT I POSADA EN MARXA DE DOS PUNTS 
SERVEF MÒBILS A LA COMUNITATA VALENCIANA. 
 

 
 7.- ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 

           
 8. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 

 
9. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 

PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
            10. PRECS I PREGUNTES. 
 
............................................................................................................................................................ 
 

1. PRESSA DE CONEIXEMENT RENÚNCIA ANDREU LLUCH ORTS. 
 

            Obert  torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 
            Sr. Lluch Orts: Jo tampoc soc de escriure les coses, me'n vaig. No, de veres per a tota la 
Corporació i per a la gent que ens veu per youtube i ens escolta per la radio, que efectivament a 
principis de mes vaig presentar la meua renúncia al càrrec de regidor, i els motius son pura i 
estrictament professionals. Si tot va ve, d'ací tres setmanes me’n vaig a treballar a Itàlia i, per tant, 
com no tinc tampoc data de tornada, era la meua responsabilitat deixar-me l’Ajuntament i deixar que 
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la persona següent de la llista ocupe el meu lloc. Abans d’anar-me’n voldria dir dues cosetes. Quan 
vaig anunciar a la resta de portaveus, Alcalde i Toni ho sabien ja, la meua renúncia, durant este 
temps, primer al govern i després, per sort, de una manera molt breu, m’ho mostrat tots sempre el 
vostre respecte. Uns com a companys i els altres des de la discrepància política. I a la ciutadania 
també, està clar que sempre hi ha gent en qui tens més afinitat, però tots en general sempre m’han 
tractat amb molt de respecte. Una cosa que agraïsc que sempre he volgut tornar de forma reciproca. 
Als membres de la corporació dir-los que espere de tot cor que la legislatura acabe el millor possible. 
Que la de l’any que vé, no sé com serà, ningú pot augurar res. Tingam en  compte que alguns tindran 
que parlar de nou, altres no. Com he dit sempre, de l’escala cap a munt es veu d’una manera i de 
l’escala cap a baix d’un altra, i al cap i a la fi el que s’ha de fer és treballar de l’escala cap allà i de 
manera individual nosaltres poc importem. El que importa son eixos catorze mil habitants de Canals. 
Dirigint-me al meu company Toni, jo comencí a militar al partit socialista al 2011, just abans de les 
eleccions, en un moment en el que sabíem que no anàvem a passar-ho bé. Ú no milita a un partit per 
a passar-ho bé, tal vegada als moments més durs perquè vol canviar-los. N em penedeisc 
absolutament de res del que hem fet, i crec que pots fer-ho encara millor. En la meua tasca como a 
regidor, al govern, he fet coses que tenia en ment i altres que no he pogut fer-les directament o 
acabar-les. Unes perquè no eren tan fàcils com en principi pensava i altres perquè la burocràcia ha 
endarrerit  molt els terminis, Siga com siga, vull demanar disculpes per açò a tota la gent que sempre 
ha cregut en mí. Sempre ho he fet tot des de la millor meua voluntat. Espere no haver fallat a ningú, 
no només a la gent que va confiar en mi al dipositar la papereta amb el meu nom, si no en aquella 
que no la va dipositar i així i tot confià en mi. I res, més dir-vos, que a les eleccions del 2019, molt 
probablement no estaré al Calixte III a la taula, fent eixes coses que als frikis como jo ens agrada fer, 
de estar taxant noms de principi al final. Però tot això, estiga on estiga, participaré de les eleccions. 
Tal vegada no vos sorprèn però la meua papereta ja està triada. Això és tot, moltes gràcies. 

           Sra. Bononad Martínez: Bona nit a tots. Vull desitjar-te el millor en la teua nova etapa de 
treball. El temps que he estat amb tú t’he vist com un bon company, educat i en qualsevol moment 
que he parlat en tú, m’has tractat molt bé. Que et vaja tot molt bé. 

 Sr. Garrido Centelles: Al correu ja te vaig dir el que tenia que dir-te, evidentment, que 
cadascú haja fet coses, sempre en quedaran per fer. Per això no et preocupes. Estem tots a la 
mateixa línia. Tens una etapa nova, però no m’agradaria que deixares el que has estat fent fins  avui. 
Personalment, t’ho dic com a partit socialista que estàs. Que tingues  sort al treball i, sobre tot, em 
sent molt orgullós d’haver treballat al teu costat. De les persones prou netes i clares que he tingut.  

 Sr. Tornero Soriano: Bona nit a totes i tots, en especial Andreu. El primer es donar-te les 
gràcies. Evidentment, hem tingut, i tindrem,  els nostres punts de desencontre polític, però crec que 
sempre cal agraïr la tasca que un regidor/a fa, en la mesura de les seues possibilitats, pel seu poble i, 
en aquest cas, cal donar-te les gràcies. Lamentablement, no és el primer que ha tingut que deixar la 
taula en aquesta legislatura per motius professionals. Comptar amb regidors/es  joves és una sort per 
un ajuntament. Però també es un risc per que té que compaginar la tasca professional dels que 
encara estan llaurant el seu camí, amb el treball de regidor/a. És especialment difícil, per això com no 
podia ser de altra forma, entenem la teua situació i sols ens queda desitjar-te el millor en la teua 
faceta professional i personal. I res, gràcies i molta sort Andreu. 

 Sr. Pérez Pastor: Bona nit a totes i tots. Des del grup municipal de Compromís volem donar-
te les gràcies per el teu treball. Ha sigut un orgull per a nosaltres el poder compartir amb tú estos anys 
de feina, de passar-ho bé i mal, de calfar-nos el cap i de discussions. El bo que hem tingut en aquest 
equip de govern és que les diferències sempre han sigut menys que més, i en el que hem coincidit ho 
hem potenciat i ha sigut la forma de treballar i de portar un projecte, mes o menys, cap endavant. 
Demanar-te disculpes si en algun moment hem pogut no estar a la altura, o hem tingut alguna 
discrepància. Sempre hi ha una discussió política, encara que cap a fora tingam que donar una 
senyal d’unitat.  Simplement, desitjar-te molta sort. Que vaja tot molt bé i tal i com ha dit José Ramón 
a veure si en un futur tenim la sort de contar amb tú per a poder continuar este projecte que crec que 
està be que continue. Moltes gràcies. 
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 Sr. Sánchis Polop: Des del grup municipal Gent de Canals agraïr-te la dedicació, eixa pre-
disposició, sobre tot eixa forma de ser teua, amb eixe humor que el caracteritza, que ens ha ficat a 
tots en la teua butxaca, i agrair-te eixe treball que des del primer dia has fet, dedicant-te a les àrees 
que se te van delegar. I res, desitjar-te el millor per al futur, en la teua vida professional, com diuen els 
companys, perquè no, en l’experiència que ja tens continuar en un futur en la política. Pense que 
perdem un regidor però guanyem un bon amic i això és molt important una vegada deixem este 
Ajuntament. Que puguem veure-nos i saludar-nos pel carrer en eixa mateixa sintonia. I res, molta sort 
i fins prompte. 

            Sr. Pérez García: Andreu, jo com a portaveu i des del Grup Popular, doncs com vé sent 
habitual en totes les intervencions, agraïr-te tota la tasca que has fet en aquestos anys que has 
format part de l’equip de govern. I també dir-te, que és una llàstima que te’n vages, perquè crec que a 
la oposició també hagueres pogut fer una tasca important. Perquè jo crec que és important recalcar la 
tasca que fan el regidors que estan a l’equip de govern, però també es important la tasca que fan els 
regidors a l’oposició. En eixe àmbit també hagueres fet un gran treball. I res més. Desitjar-te sort en la 
teua nova etapa professional i, sobretot, personal. Que tingues sort i que et vaja tot molt bé. 

               Sr. Orea Pedraza: Gràcies Alcalde. Bona nit a totes i a tots. Evidentment, no m’he preparat 
res perquè pense que estes coses millor dir-les que no preparar-les. La meua visió, afegisc a tot el 
que heu dit vosaltres, que compartisc evidentment, però afegisc huit o nou anys de treball. 
Moltíssimes hores a la seu, moltíssimes hores treballant per aquest projecte socialista. He de recordar 
i posar en valor que Andreu Lluch ha sigut durant més de cinc anys, Secretari General de l’Agrupació 
de Canals i, evidentment, no perdem només un regidor i la corporació no perd només un valor molt 
gran, jove, preparat… però sobretot amb un gran compromís en el nostre poble, si no que l’agrupació 
també perd un valor i un potencial. El perd per alegría, perquè lógicament en el temps que estem, 
tindre el treball dessitjat encara que siga fora del nostre país, del nostre estat, doncs la veritat és que 
és un motiu d’alegría. Avuí es un dia trist, dolent, per als socialistes de Canals. Hem perdut a una 
persona molt volguda i ara estem acomiadant de forma temporal, també espere jo, a un company. 
Nosaltres, des de l’agrupació, faig ara de portaveu, agraïr-te el treball, agraïr-te el temps, agraïr-te el 
compromís, la dedicació, agraïr-te també eixe humor al que ha fet referència Manu, que els que hem 
treballat amb tú a la corporació el coneguem bé. I la veritat que anem a tirar en falta eixa perspectiva 
teua, eixa ironia teua. I bé, simplement i en castellà, “que te vaya bonito, que te vaya muy lindo”, i 
esperem que tornes prompte. 

               Sr. Requena i Muñoz: Andreu, no vaig a repertir-me, crec que seria absurde. Com deia 
Jose Ramón, i en això hem remitisc, hem parlat en les últimes setmanes o messos. Tú i jo hem tingut 
alguna conversa llarga i hem pogut parlar sobre açò. Saps el que pense. Saps tot el que t’he dit. Ho 
mantinc i H reafirme ara. No és qüestió de repetir-ho ací ara en públic. Per tant, únicament felicitar-te i 
agraïr-te tot el teu temps que has estat com a regidor. Ho vaig dir en una ocasió amb una 
companyera que va deixar ja la corporació en aquesta legislatura, que ser regidor d’un ajuntament és 
molt bonic però és molt dur. A tots ens agrada estar a la part de la barrera en aquella, però passar a 
esta i ser l’ull de tota la gent no és fàcil. Tu vas donar en el seu dia i per tant això ja es motiu d’orgull 
per a tú i per als teus familiar i amics. Has decidit prendre eixa decisió, una decisió que evidentment 
t’encamina cap a una vida laboral i personal distinta. Simplement, no som ningú per a ficar trabes. 
Desitjar-te el millor i que sigues molt feliç, que al final és allò important en la vida. Gràcies. 

Seguidament, el Sr Lluch Orts abandona la sessió essent les 21’28 hores. 
 
TOMA DE CONOCIMIENTO DE LA RENUNCIA A SU CARGO DE CONCEJAL 

FORMULADA POR EL SR. ANDREU LLUCH ORTS, ASÍ COMO ADOPCIÓN DE LAS MEDIDAS 
OPORTUNAS PARA SU SUSTITUCIÓN. 

 
Dada cuenta del escrito suscrito por el Sr. Andreu Lluch Orts, (RE nº 4577-, de 05/09/2018), 

por el que presenta su renuncia al cargo de concejal de este Ayuntamiento, ratificada su voluntad 
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de renunciar al mismo ante el Sr. Alcalde y el Sr. Secretario de la Corporación por medio de 
comparecencia efectuada el día 10 de septiembre de 2018. 
 

Habiendo presentado el interesado las pertinentes declaraciones sobre causas de posible 
incompatibilidad y sobre cualquier actividad que le proporcione o le pueda proporcionar ingresos 
económicos, así como declaración de sus bienes patrimoniales y de la participación en sociedades, 
conforme a los modelos aprobados por el Pleno de la Corporación en sesión de fecha 21 de 
diciembre de 2010. 
 

Habiéndose constatado que el candidato siguiente a la renunciante, en la lista que presentó 
la candidatura Partido Socialista Obrero Español (P.S.O.E.) en las pasadas elecciones municipales 
de 2015 es el señor D. XXXXXXXXXXXXX, tal y como se acredita con copia del edicto de 
proclamación de candidaturas publicado en el BOP nº 79, de 28 de abril de 2015. 
 

Teniendo en cuenta que, de conformidad con lo dispuesto por el art. 9.4) del Real Decreto 
2568/1986, de 28 de noviembre, por el que se aprueba el Reglamento de Organización, 
Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, los concejales perderán su condición 
de tales, entre otras causas, por renuncia que deberá hacerse efectiva por escrito ante el Pleno de 
la Corporación. Teniendo en cuenta, además, lo previsto en el artículo 182.1 de la Ley Orgánica 
5/1985, de 19 de junio, del Régimen Electoral General así como en la Instrucción de 10 de julio de 
2003, de la Junta Electoral Central, sobre sustitución de cargos representativos locales 
 

Aquest Ajuntament, sense debat previ i per unanimitat acorda: 
 

PRIMERO. Tomar conocimiento, para su efectividad, de la renuncia formulada por el Sr. 
Andreu Lluch Orts a su condición de concejal del Ayuntamiento de de Canals (Valencia) y a todos 
los demás cargos que ejerza, derivados de esta condición. 
 

SEGUNDO. Remitir certificación del presente acuerdo a la Junta Electoral Central para que 
tome constancia del cese en el cargo representativo local Sr. Andreu Lluch Orts y para que, 
procediendo en consecuencia, proceda a la expedición de la correspondiente credencial a favor del 
Sr. XXXXXXXXXXXXXXX por ser el siguiente candidato de la lista que presentó la candidatura 
Partido Socialista Obrero Español (P.S.O.E.) a las Elecciones Locales de 2015 en el Municipio de 
Canals. 

TERCERO. Notificar el presente acuerdo a los interesados, a los efectos oportunos. 
Recordar al Sr. XXXXXXXXXXXXXXXXX, caso de que se expida credencial a su favor, que debe 
presentar las correspondientes declaraciones sobre causas de posible incompatibilidad y sobre 
cualquier actividad que le proporcione o le pueda proporcionar ingresos económicos así como 
declaración de sus bienes patrimoniales y de la participación en sociedades, conforme a los 
modelos aprobados por el Pleno de la Corporación en sesión de fecha 21 de diciembre de 2010, 
con carácter previo a su toma de posesión. 
 

CUARTO. En cumplimiento de lo establecido por los artículos 75 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, 131 del la Ley 8/2010, de 23 de junio de la 
Generalitat, de Régimen Jurídico de la Comunidad Valenciana, y 2 del Decreto 191/2010, de 19 de 
noviembre, del Consell, por el que se regulan las declaraciones de actividades y de bienes de los 
miembros de las Corporaciones Locales de la Comunitat Valenciana, publíquese en el BOP de 
Valencia las declaraciones de bienes y de actividades formuladas con ocasión del cese dentro del 
plazo establecido al efecto. 

 
 
2. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS. 

 
2.1.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, cessament i nomenament Junta de Govern Local 

y Tinents d’alcalde. 
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La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.2.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, modificació delegacions. 
 
            La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.3.- Escrit de renúncia Grup Socialista de 16 de juliol de 2018 (R.E. 3842). 
 
            La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.4.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, derivada de l’escrit de renúncia del Grup 
Socialista de 16.07.2018 (R.E. 3842): cessament i nomenaments JGL i Ttes. Alcalde. 
 
             La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.5.- Resolució de data 16 de juliol de 2018, derivada de l’escrit de renúncia del Grup 
Socialista de 16.07.2018 (R.E. 3842): modificació delegacions. 
 
             La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.6.-Escrit Grup Compromís, variació membres CMI d’economia i especial de comptes (RE 
4762, de 17.09.2018). 
 
             La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.7.-Escrit de Joan Carles Pérez Pastor, de renúncia a la delegació de la Presidència de la 
CMI de Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern obert. 
 
             La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.8.- Resolució de 20 de setembre de 2018, relativa a delegació de la Presidència de les CMI 
de Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern obert i d’economia i especial de comptes. 
 
             La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.9.- Estat d’Execució Pressupost de despeses, d’ingressos, Tresoreria i Acta d’arqueig 1er. 
Semestre 2018. 
 
             Es dona compte de l’escrit de la Intervenció Municipal de 31 de juliol de 2018 al que 
s’adjunta, respecte del primer semestre de l’exercici 2018: Estat d’execució del pressupost de 
despeses corrent; Estat d’execució del pressupost de ingressos corrent; Estat de tresoreria amb la 
seua corresponent Acta d'arqueig. 
  La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.10.- Sentència 180/2018, P.A. 322/2017. 
 
             La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.11.- Sentència 504/2018, Recurs Apel·lació 3/2017. 
 
             La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 2.12.- Sentència 204/2018, P.A. 288/2017. 
 
            La Corporació Municipal queda assabentada 
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 2.13.- Informe d’Intervenció General de 25 de juliol de 2018, Plà Anual de Control Financer. 
 
             Es va donar compte del dictamen emés per laComissió Municipal Informativa d’Economia i 

Especial de Comptes, en sessió celebrada el dia 17 de setembre de 2018 (Minuta 8/2018), que es 

transcriu a continuació: 

 

 <<<< 4.- DACIÓ DE COMPTE AL PLENARI DE INFORME DE LA INTERVENCIÓ 
GENERAL DE DATA 25 DE JULIOL DE 2018-PLAN ANUAL DE CONTROL FINANCIERO-. 

 

Pel President de la Comissió es dona compte del Informe del Interventor de data 25 de Juliol 

de 2018, que té el següent tenor literal: 

 

 

<< INFORME DE INTERVENCIÓN. 
 

ANTECEDENTES 
 

I.-. En el B.O.E. nº 113 de 12 de mayo de 2017, se publicó el Real Decreto 424/2017, de 28 de 
abril,  por el que se regula el régimen jurídico del control interno en las entidades del Sector Público 
Local. 

 
De conformidad con la Disposición final segunda, dicho Reglamento entró en vigor el 1 de julio 

de 2018. 
 
II.- Por otra parte, la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público, entró en 

vigor el pasado 9 de marzo, de conformidad con su Disposición final decimosexta. 
 
Son importantes las novedades introducidas por esta Norma.  
Una de ellas, y que afecta de modo importante a la Administración Local es el tratamiento y 

regulación de los Contratos menores recogido en su artículo 118. 
Y otra novedad destacable es la prevista en el artículo 3-3, d), cuando otorga carácter de Poder 

Adjudicador, entre otras entidades, a las sociedades mercantiles municipales y en consecuencia 
establecer los denominados P.A.N.A.P. (Poderes Adjudicadores No Administración Pública): 

 
“.../... 
“3. Se considerarán poderes adjudicadores, a efectos de esta Ley, las siguientes entidades: 
 
a) Las Administraciones Públicas. 
b) Las fundaciones públicas. 
c) Las Mutuas colaboradoras con la Seguridad Social. 
d) Todas las demás entidades con personalidad jurídica propia distintas de las expresadas en 

las letras anteriores que hayan sido creadas específicamente para satisfacer necesidades de interés 
general que no tengan carácter industrial o mercantil, siempre que uno o varios sujetos que deban 
considerarse poder adjudicador de acuerdo con los criterios de este apartado 3, bien financien 
mayoritariamente su actividad; bien controlen su gestión; o bien nombren a más de la mitad de los 
miembros de su órgano de administración, dirección o vigilancia. “ 

 
 
III.-  Volviendo al RD 424/2017 que regula el régimen jurídico del control interno en las 

entidades del Sector Público Local, el artículo 31 en su apartado primero establece que “el órgano 
interventor deberá elaborar un Plan Anual de Control Financiero que recogerá las actuaciones de 
control permanente y auditoría pública a realizar durante el ejercicio”, señalando a continuación que el 
Plan Anual de Control Financiero incluirá dentro de éste, todas aquellas actuaciones cuya realización 
por el órgano interventor derive de una obligación legal y las que anualmente se seleccionen sobre la 
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base de un análisis de riesgos consistente con los objetivos que se pretendan conseguir, las 
prioridades establecidas para cada ejercicio y los medios disponibles.  

 
A estos efectos, se incluirán en el Plan las actuaciones previstas para el sector público estatal 

(art. 29.4). 
Por lo que en el ejercicio del control financiero resultarán de aplicación las normas de control 

financiero y auditoría pública vigentes en cada momento para el sector público estatal, todo ello por 
remisión del citado artículo 31 RD 424/2017. 

 
IV.-  Como puede observarse del análisis de las Cuentas Generales de estos últimos años, la 

mayoría de los reparos, observaciones y advertencias efectuados en el ejercicio del control 
permanente se concentran básicamente en el incumplimiento de la Base de Ejecución 13ª, gracias a 
la implantación de una importante disciplina en la gestión.  

 
Por tanto, podemos resumirlos en el incumplimiento de los requisitos previstos para los 

contratos menores al no presentar la propuesta de gasto correspondiente, obviándose el 
procedimiento de verificación y control de existencia previa de crédito y su retención; o bien el recabar 
diferentes ofertas con carácter previo, sin que por ello se hayan generado a cierre de cada ejercicio 
saldos en la cuenta 413 “Acreedores por operaciones pendientes de aplicar a presupuesto” como se 
desprende de las Cuentas Generales aprobadas y rendidas a los Órganos de Control Externo. 

 
Prueba de ello es que dicha rendición, tanto a la Sindicatura de Comptes como al Tribunal de 

Cuentas, no han merecido reproche alguno digno de mención. 
 
V.-  Es por ello que la inclusión de actuaciones en el Plan Anual de Control Financiero (PACF) 

(art. 31.1), se pretende realizar del modo más objetivo posible ”sobre la base de un análisis de 
riesgos consistente con los objetivos que se pretendan conseguir, las prioridades establecidas para 
cada ejercicio y los medios disponibles. A estos efectos, se incluirán en el Plan las actuaciones 
referidas en el artículo 29.4 del Reglamento.” (art. 31-2). 

A este respecto, hay que tener en cuenta la instancia del Grupo municipal Socialista, 
presentada el 17/07/2018 con RGE 3885. 

 
FUNDAMENTOS JURÍDICOS 

 
 A.- Real Decreto legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el TRLHL  
    

B.- Ley de Contratos del Sector Público, 9/2017, citada. 
 

 C.- RD 424/2017, citado. 
  

CONCLUSIONES 
 

I.- Como se ha dicho y de conformidad con el artículo 31-3 del RD 424/2017, la Intervención 
debe elaborar un PACF, que será  remitido a efectos informativos al Pleno.  
 

Este PACF debe basarse en la identificación y evaluación de los riesgos, los cuales se definen 
en el artículo 31-2, segundo y tercer párrafo: 
 
“Artículo 31. Planificación del control financiero. 

 El órgano interventor deberá elaborar un Plan Anual de Control Financiero que recogerá las 
actuaciones de control permanente y auditoría pública a realizar durante el ejercicio. 

  El Plan Anual de Control Financiero incluirá todas aquellas actuaciones cuya realización por 
el órgano interventor derive de una obligación legal y las que anualmente se seleccionen 
sobre la base de un análisis de riesgos consistente con los objetivos que se pretendan 
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conseguir, las prioridades establecidas para cada ejercicio y los medios disponibles. A estos 
efectos, se incluirán en el Plan las actuaciones referidas en el artículo 29.4 del Reglamento. 

El concepto de riesgo debe ser entendido como la posibilidad de que se produzcan hechos o 
circunstancias en la gestión sometida a control susceptibles de generar incumplimientos de la 
normativa aplicable, falta de fiabilidad de la información financiera, inadecuada protección de los 
activos o falta de eficacia y eficiencia en la gestión. 
Una vez identificados los riesgos será necesario asignar prioridades para seleccionar las actuaciones 
a realizar. De esta manera, se realizará una evaluación para estimar la importancia del riesgo, 
utilizando tanto criterios cuantitativos como cualitativos, y se atenderá a la conveniencia de 
seleccionar controles con regularidad y rotación, evitando tanto repetir controles en actividades 
económico-financieras calificadas sin riesgo como que se generen debilidades precisamente por la 
ausencia reiterada de control. 
3. Identificados y evaluados los riesgos, el órgano interventor elaborará el Plan Anual concretando las 
actuaciones a realizar e identificando el alcance objetivo, subjetivo y temporal de cada una de ellas. 
El Plan Anual de Control Financiero así elaborado será remitido a efectos informativos al Pleno. 

 El Plan Anual de Control Financiero podrá ser modificado como consecuencia de la ejecución 
de controles en virtud de solicitud o mandato legal, variaciones en la estructura de las 
entidades objeto de control, insuficiencia de medios o por otras razones debidamente 
ponderadas. El Plan Anual de Control Financiero modificado será remitido a efectos 
informativos al Pleno.” 
 
 

II.- Un primer riesgo, a priori, ya se ha identificado: la actual regulación de los contratos 
menores.  

 
Y que la Intervención viene recomendando que se limite al concepto de “pagos menores” por 

razón de la cuantía; y en lo que exceda de ellos, aún entrando en la cuantía de “contrato menor”, 
debería acudirse al Procedimiento Abierto Simplificado Abreviado (PASA) regulado en el artículo 159-
6 LCSP.  

 
III.-  Un segundo riesgo es el correcto empleo de las subvenciones concedidas y en especial, 

de la consecución de la eficacia de las mismas, de acuerdo con los Objetivos señalados en el Plan 
estratégico de Subvenciones. 

 
 
 Eficacia que es exigida a todo gestor público por la LRSAL, la LOEPSF y la Ley de 

Transparencia y Buen Gobierno.  
Por ello, deberá verificarse el control de eficacia mediante una auditoria operativa, en 

conjunción con los artículos 29-1, 2º párrafo;  29-2;  y 29-3,B) in fine del RD 424/2017.  
 

IV.- Por último y aunque no tiene la obligación legal de auditarse, conforme el artículo 263 del 
TR de la Ley de Sociedades de Capital (RD Legislativo 1/2010, de 2 de julio), y vista la instancia 
antes citada, es conveniente la inclusión de la mercantil Risoncha s.l. en una auditoría de cuentas de 
conformidad con el artículo 29- 3, A) del RD 424/17.  

 
Y como al principio se ha señalado (art. 29-4), esta auditoría de cuentas se realizará conforme 

las normas de control financiero y auditoria pública vigentes, es decir, no según los principios de la 
auditoría mercantil previstos en el TR de la Ley de Auditoría de Cuentas (LAC). Y ello sin perjuicio de 
que, internamente y en un ámbito estrictamente mercantil – y recordando que le es de aplicación la 
LCSP – Risoncha, s.l., pueda realizar una auditoría de conformidad con los principios de contabilidad 
generalmente aceptados previstos en la LAC.  
 

V.- Alcance temporal: 
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 - Respecto al primer riesgo identificado: contratos menores: se realizará en este ejercicio 
2018, mediante control permanente y sin perjuicio de una auditoria de cumplimiento al cierre del 
ejercicio de 2018. 
 
 -  Respecto al segundo riesgo identificado: eficacia de las subvenciones: cabe repetir lo 
mismo, siendo en este caso, una auditoria operativa. 
 
 - Respecto al tercer riesgo identificado: Risoncha, s.l.: como se ha dicho, no ha habido 
controversia o reproche en las Cuentas Generales de los ejercicios cerrados de 2016 y anteriores, ni 
siquiera por los órganos externos de fiscalización: Sindicatura Comptes y Tribunal Cuentas. 
 

Por otra parte, hay que citar la D. transitoria Única: Primer ejercicio de realización de cuentas 
anuales, del RD 424/2017, que indica que “Las auditorías de cuentas previstas en el artículo 29-3.A) 
se realizarán sobre las cuentas anuales cuyo ejercicio se cierre a partir de 1 de enero de 2019”.  
 
 Sin embargo, dada la controversia que en el seno de Risoncha, s.l. se está generando por el 
cierre de las cuentas del ejercicio 2017, habiendo recibido la Intervención dos cuentas: una primera 
aprobada por el Consejo de Administración el 13/04/2018 con beneficio; y posteriormente otra 
reformulada el 28/06/2018 con pérdidas, es recomendable realizar una auditoría de cuentas para el 
cierre del ejercicio de 2017, tal y como se define en el artículo 29-3, A) del RD 424/2017, aplicando 
los principios de auditoría pública vigentes para el Sector Público estatal (art. 29-4)  
 

VI.- Insuficiencia de medios.  
 

El artículo 34-1 y 3 del RD 424/17 establece:   
 

“Artículo 34. Colaboración en las actuaciones de auditoría pública. 
1. A propuesta del órgano interventor, para la realización de las auditorías públicas las Entidades 
Locales podrán recabar la colaboración pública o privada en los términos señalados en los apartados 
siguientes. 
Con el objeto de lograr el nivel de control efectivo mínimo previsto en el artículo 4.3 de este 
Reglamento se consignarán en los presupuestos de las Entidades Locales las cuantías suficientes 
para responder a las necesidades de colaboración. 
2. Para realizar las actuaciones de auditoría pública, las Entidades Locales podrán recabar la 
colaboración de otros órganos públicos y concertar los Convenios oportunos. 
3. Asimismo, la Entidad Local podrá contratar para colaborar con el órgano interventor a firmas 
privadas de auditoría que deberán ajustarse a las instrucciones dictadas por el órgano interventor. 
Los auditores serán contratados por un plazo máximo de dos años, prorrogable en los términos 
establecidos en la legislación de contratos del sector público, no pudiendo superarse los ocho años 
de realización de trabajos sobre una misma entidad a través de contrataciones sucesivas, incluidas 
sus correspondientes prórrogas, ni pudiendo a dichos efectos ser contratados para la realización de 
trabajos sobre una misma entidad hasta transcurridos dos años desde la finalización del período de 
ocho. 
Las sociedades de auditoría o auditores de cuentas individuales concurrentes en relación con cada 
trabajo a adjudicar no podrán ser contratados cuando, en el mismo año o en el año anterior a aquel 
en que van a desarrollar su trabajo, hayan realizado o realicen otros trabajos para la entidad, sobre 
áreas o materias respecto de las cuales deba pronunciarse el auditor en su informe” 

Por lo que conocida la situación de insuficiencia de personal en el Área Económica, debe 
acudirse a licitar un contrato para estos servicios, de conformidad con lo previsto en la LCSP y por el 
procedimiento de urgencia, visto el cierre definitivo de las cuentas de Risoncha s.l. y su integración 
con la Cuenta General del Ayuntamiento.  
 

PROPUESTA 
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A.- Remitir al Pleno, de conformidad con el artículo 31-3 del RD 424/2017 , el presente Plan 
Anual de Control Financiero.  

 
B.- Proceder a licitar un contrato con una firma privada de auditoría, de conformidad con lo 

previsto en el art. 34-3 del RD 424/2017, para el cumplimiento de las auditorias previstas en este Plan 
Anual de Control Financiero, por el procedimiento previsto en la LCSP.  
Y por el procedimiento de urgencia, al menos respecto de la auditoria de cuentas de la mercantil 
Risoncha, s.l., ejercicio 2017,  por el motivo expuesto. 
  
         La Corporació Municipal queda assabentada 
 

PART RESOLUTIVA 

   
 3. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 
 
 -Minuta 03 de 21 de maig de 2018. 
 
            Pel Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals) es planteja una observació a 
l'esborrany de l'acta, concretament el següent: Al punt 4.2. En la nostra intervenció, on diu: “després 
l’equip de govern ha pres la seua decisió i ací està la nostra tasca…” 
Hauria de dir: “després l’equip d’intervenció junt al regidor ha prés la seua decisió i, per tant, no és la 
nostra tasca en este cas…”. 
 
            A l’apartat de preguntes, en la primera de les nostres intervencions, la pregunta que li fem a la 
regidora de parcs i jardins en relació a la gestió de l’arbrat, després de le resposta de la regidora fem 
una puntualització, i és ací, on diu: “si té en compte la documentació que es demana i me la pot 
facilitar?”. 
Hauria de dir: “tindre en compte la documentació que es demana i si la pot facilitar directament 
a ells”. 
   
 El Sr. Alcalde planteja deixar l’assumpte damunt la taula fins que es duguen a terme les 
comprovacions pertinents. 
 

El Sr. President sotmet a votació sense més tràmits la proposta de deixar l’assumpte  
damunt la taula, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez 
Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés 
José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar 
Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora 
no adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
Per la qual cosa l’assumpte resta damunt la taula. 

 
 
 -Minuta 04 de 27 juny de 2018. 
 

           No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  
la  Minuta 16/2017, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez 
Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal 
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Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés 
José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar 
Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora 
no adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
  
 Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 
la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana. 
 
 
 -Minuta 05 de 12 de juliol de 2018. 
 

No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  
Minuta 16/2017, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez 
Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés 
José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar 
Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora 
no adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
  
 Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 
la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana. 
 
 
 4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
 
 4.1.- PROPOSTA D’ACORD DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA DE CREACIÓ D’UN 
“PUNT VIOLETA” PER A LES FESTES DE CANALS, SEGONS MOCIÓ PRESENTADA AMB 
REGISTRE D’ENTRADA MUNICIPAL NÚM. 4468 DE 28-08-18. 
 
          Es dóna compte de la Proposta d’acord  segons moció del grup municipal Socialista que va ser 
dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació administrativa, 
Benestar social i Govern obert, en sessió celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 9/2018). 
 
          Seguidament es dóna compte de l’escrit, de 27 de setembre de 2018, signat pels portaveus de 
tots els grups municipals,  d’esmena transaccional. 
 

. . . 
 
          El Sr. President sotmet a votació l’esmena a la proposta dictaminada, donant el següent 
resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel 
Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón 
Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez 
Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco 
(del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup 
Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita).; Vots en 
contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama aprovada la següent esmena: 
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                 Obert torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

                  Sr. Tornero Soriano: Bona nit. Evidentment, crec que en polítiques feministes mai hem 

de quedar-nos curts i hem d’anar fent passos xicotets o grans que ens porten cap a la igualtat, i més 

si cap, com acava de comentar el alcalde, en els temps que corren, que ja han hagut cinc assassinats 

masclistes en aquesta última setmana. Agraïr la predisposició de tots els partits de la corporació que 

portaren endavant la proposta. Crec que en aquestos temes hem de posar-nos d’acord el més ràpid 

possible. Nosaltres hem fet la nostra tasca per a que ens posem d’acord i que aquesta proposta 

anara endavant. I crec que aquest protocol permetra crear, en primer lloc, eixes campanyes 

formatives, tant per a la ciutadania com per als agents de la policia que son els que actuen en primera 

instància en aquestos fets. I en formació d’un espai que oferisca seguretat i confiança davant de 
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qualsevol agresió o assejament sexista. Crec que aquesta moció ens fa crèixer en polítiques 

feministes i en polítiques d’igualtat i això ens ha de fer sentir orgullossos. Ara ens queda que ens 

posem a treballar en ella que és el que ens falta. 

                Sr. Orea Pedraza; Bona nit de nou, a totes especialment i a tots. Quan el Partit Socialista 

presenta aquesta moció és ben conscient que la Fira ja la tenim davant, però aquesta moció era la 

continuitat de la que ja es va presentar el mes de juny. Es a dir, ja fa uns mesos, en la que s’incloïa la 

creació del punt violeta i en la que es demanava la creació de la Regidoria de Igualtat. Perquè 

pensavem que al nostre poble, un poble que jo crec que, majoritàriament té una consciència 

feminista, doncs lògicament no tindre una Regidoria de Igualtat pròpia doncs era una manca. Dit açò, 

el que voliem posar damunt la taula era la necessitat de fer el que estem acordant avuí i, per això, el 

primer que vull dir és, agraïr a tots els grups polítics el treball conjunt que ens ha fet portar aquesta 

esmena sobre la moció que presentarem i l’aprovació que acabem de fer. Perquè el que importa en 

aquest tipus de polítiques, no és qui ho proposa, no és qui l’anomena, si no que al final siga de tot 

l’Ajuntament. Vull aprofitar l’ocasió per agraïr la tasca que s’ha fet per una associació feminista de 

nova creació, de Peroleres per la igualtat en aquesta fira. Crec que és molt positiu. Teniem molt de 

temps sense una associació. No és que no se treballara pel feminisme, no és que no se treballara per 

l’igualtat, però no hi havia una associació oficial formada. Creguem que queda molt de camí, 

especificament la sensibilització en tenir un poble inclosiu. Hi han a banda altres coses, altres treballs 

que s’han de fer, pero bé, aquest és el primer pas. Tornar a agraïr als grups que han recolzat aquesta 

moció i esperem que aquest treball que ens encarreguem de fer, doncs que no es quede en un caixó. 

Que no s’allargue en excés, que d’ací poc tots pugam trobar-nos amb un punt violeta en una festa 

almenys oficial al nostre poble. 

                Sr. Pérez Pastor: Primer que res vull deixar damunt de la taula, que durant aquestos tres 

anys de govern que hem tingut aquesta coalició de quatre partits en principi, ara de tres, en el que jo 

crec que hem treballat de manera transversal i això ho hem comentat moltes vegades i jo crec que 

s’ha fet una bona tasca en el sentit de que, en diverses actuacions, de diverses regidories, més bé o 

més mal, s’ha treballat sobre açò. Tinc que posar en valor, també, les diverses campanyes que en fira 

hem fet, “No és No” de la passada fira, en aquesta mateixa fira, amb l’ajuda de les Peroleres per la 

Igualtat, han fet una bona tasca i l’Ajuntament a donat suport a aquesta campanya. I crec que tota 

aquesta tasca esta bé. El més important de tot que vull manifestar ací és que aquest tema no s’ha de 

polititza., Aleshores estic content de que pugam haver fet una moció conjunta en la que hem de 

treballar i construir una cosa que siga positiva per a tots. I hem dóna la sensació de que per part 

d’algú, aquest tema s’ha volgut polititzar, i no hem sembla correcte. Jo crec que hui hem avançat fent 

un moció conjunta que tots hem aprobat per unanimitat i, per tant, per la nostra part estiguem 

satisfets. Simplement, per eixe motiu hem d’aconseguir que aquesta lacra que suposa la violència 

masclista desaparega i açò pot ser, siga una pedreta o un grà d’arena, que ajude a l’eliminació 

d’aquestes accions, doncs benvingut siga. 

                    Sr. Requena i Muñoz: Gràcies Joan Carles. I agraïr i elevar eixa gratitud a tots els 

components de la corporació, perquè al final, crec que s’han diluit les diferències que hi havien al 

voltant del procediment i la forma d’aquesta moció per arribar a un conjunt que està per damunt de 

l’individualisme. Sí que és cert que, com deia Joan Carles, hem quedaria amb tot el que hui hem 

aprovat amb un paraula, i és el protocol que anem a establir que, probablement, siga el que no tenim 

a efecte polític, que si que existeix a efecte de seguretat i sanitat com sabeu. I és un protocol que, 

tant nosaltres com les anteriors corporacions, sempre s’han dut a terme. És un protocol que hem de 

tindre clar que a les festes de major aparició de la gent al carrer, a l’estiu, són la fira, existeix un 

control, unes reunions amb els cossos de seguretat, amb la guardia civil i la policia local. Hi han 
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policies al carrer,  Hi han ambulàncies fins les 6 del matí amb servei sanitari. Hi havia a més a més, 

per primera vegada enguany, un punt d’empoderament i informació per açò i altres coses, que les 

campanyas s’estan treballant per exemple a educació, en tres ocasions durant tot el curs. Des de 

benestar social s’estan treballant diferents campanyes. Des de seguretat s’estan coordinant amb el 

biogen i amb altres campanyes per a poder minimitzar al màxim açò. Que des de fira i festes s’està 

treballant en totes les fires des de l’inici d’aquesta legislatura en campanyes que van per la mateixa 

lìnea. Del que es tracta al final, es de tot el que s’està fent. Que hem treballat tranversalment, inclús 

amb la creació d’una partida de 10.000€ per a poder donar suport a aquestes accions. Que es 

convertisquen totes i al final vagen en un mateix full. Eixa és la idea que crec que hui hem pogut 

materialitzar i a veure si encara ens dona temps abans de que açò acavara poder-ho deixar definit per 

a la següent legislatura. Per tant res, agraïr-vos a tots que hageu tingut a bé de votar a favor. 

 
                 No produint-se altres  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits 
la proposta esmenada, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. 
D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup 
Municipal Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles 
Pérez Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés 
José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar 
Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora 
no adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
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 4.2.-  PROPOSTA D'ALCALDIA, DE 4 DE SETEMBRE DE 2018, SOBRE AUTORITZACIÓ 
DE COMPATIBILITAT DE D. XXXXXXXXXXXXXXXXXXXX. 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcalde, de data 4 de setembre de 2018, que va 
ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació administrativa, 
Benestar social i Govern obert, en sessió celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 9/2018), i 
que se sotmet a votació en el present punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
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Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

ANTECEDENTS 
 

1.- Escrit presentat per D. XXXXXXXXXXXXXX, amb registre d'entrada municipal núm. 4528, 
de 3 de setembre del 2018, que tot seguit es transcriu: 
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            2.- El Sr. XXXXXXXXXXXX forma part de la Plantilla de Personal Laboral Fix d'aquest 
Ajuntament, com a Educador de Carrer, Grup A, Subgrup A2, adscrit a l’Activitat “07: Servicios 
Sociales”, inserida al Servei Municipal de Desenvolupament Local i Serveis Públics. Presta els seus 
serveis en horari de 7’30 hores fins a 15’00, de dilluns a divendres. 
 
           3.- Informe emés, amb data 4 de setembre de 2018, pel Vicesecretari Municipal. 
 

 Als anteriors antecedents s'apliquen els següents 
 

FONAMENTS  JURÍDICS 
 

            A.-  El règim de compatibilitats del personal al servici de les Administracions Públiques es 
troba regulat en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'Incompatibilitats del Personal al servici de les 
Administracions Públiques. En este sentit cal assenyalar el que estableixen els articles següents: 
 
“article 1. [Principis generals]  

1. El personal comprés en l'àmbit d'aplicació d'esta Llei no podrà compatibilitzar les seues activitats 
amb l'exercici, per si o per mitjà de substitució, d'un segon lloc de treball, càrrec o activitat en el sector 
públic, excepte en els supòsits previstos en la mateixa. 

……….. 

2. A més, no es podrà percebre, excepte en els supòsits que preveu esta llei, més d'una 
remuneració amb càrrec als pressupostos de les Administracions Públiques i dels Ens, Organismes i 
Empreses que en depenguen o amb càrrec als dels òrgans constitucionals, o que resulte de 
l'aplicació d'aranzel ni exercir opció per percepcions corresponents a llocs incompatibles. 
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 Als efectes del paràgraf anterior, s'entendrà per remuneració qualsevol dret de contingut econòmic 
derivat, directament o indirectament, d'una prestació o servici personal, siga la seua quantia fixa o 
variable i el seu meritació periòdica o ocasional. 

3. En tot cas, l'exercici d'un lloc de treball pel personal inclòs en l'àmbit d'aplicació d'esta Llei serà 
incompatible amb l'exercici de qualsevol càrrec, professió o activitat, públic o privat, que puga impedir 
o menyscabar l'estricte compliment dels seus deures o comprometre la seua imparcialitat o 
independència.” 

 
“article 2. [Àmbit d'aplicació]  

1. La present Llei serà aplicable a: 
……. 
c) El personal al servici de les corporacions locals i dels Organismes que en depenguen. 
…….. 
2. En l'àmbit delimitat en l'apartat anterior s'entendrà inclòs tot el personal, siga quina siga la 

naturalesa jurídica de la relació d'ocupació.” 

 
“article 3. [Compatibilitat amb una altra activitat pública]  

1. El personal comprés en l'àmbit d'aplicació d'esta Llei només podrà exercir un segon lloc de 
treball o activitat en el sector públic en els supòsits previstos en la mateixa per a les funcions docent i 
sanitària, en els casos a què es referixen els Articles 5 I 6 I en els que, per raó d'interés públic, es 
determinen pel Consell de ministres, Mitjançant Un Reial Decret, o òrgan de govern de la Comunitat 
Autònoma, en l'àmbit de les seues competències respectives; en este últim supòsit l'activitat només 
podrà prestar-se en règim laboral, a temps parcial i amb duració determinada, en les condicions 
establides per la legislació laboral. 

Per a l'exercici de la segona activitat serà indispensable la prèvia i expressa autorització de 
compatibilitat, que no suposarà modificació de jornada de treball i horari dels dos llocs i que es 
condiciona al seu estricte compliment en ambdós. 

En tot cas l'autorització de compatibilitat s'efectuarà en raó de l'interés públic.” 

 
“article 4. [Autorització de la compatibilitat per a l'exercici d'un segon lloc o activitat pública]  

1. Podrà autoritzar-se la compatibilitat, complides les restants exigències d'esta Llei, per a l'exercici 
d'un lloc de treball en l'esfera docent com a Professor universitari associat en règim de dedicació no 
superior a la de temps parcial i amb duració determinada.” 

 
 “article 7. [Requisit per a autoritzar la compatibilitat d'activitats públiques. Efectes de la 
compatibilitat]  

1. Serà requisit necessari per a autoritzar la compatibilitat d'activitats públiques el que la quantitat 
total percebuda per ambdós llocs o activitats no supere la remuneració prevista en els Pressupostos 
Generals de l'Estat per al càrrec de director general, ni supere la corresponent al principal, estimada 
en règim de dedicació ordinària, incrementada en: 

-Un 30 per 100, per als funcionaris del grup A o personal de nivell equivalent. 
-Un 35 per 100, per als funcionaris del grup B o personal de nivell equivalent. 
-Un 40 per 100, per als funcionaris del grup C o personal de nivell equivalent. 
-Un 45 per 100, per als funcionaris del grup D o personal de nivell equivalent. 
-Un 50 per 100, per als funcionaris del grup E o personal de nivell equivalent. 

La superació d'estos límits, en còmput anual, requerix en cada cas acord expresse del Govern, 
òrgan competent de les comunitats autònomes o Ple de les corporacions locals basant-se en raons 
d'especial interés per al servici.” 
 B.-  Correspon al Ple, de la corporació local a què figure adscrit el lloc principal, la 
competència per a autoritzar o denegar la compatibilitat per a un segon lloc o activitat en el sector 



 
 
 

21 / 79 

públic, segons el que disposa l'art. 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'Incompatibilitats del 
Personal al servici de les Administracions Públiques. 
 

En vista dels antecedents i fonaments jurídics exposats, i altres d'aplicació general i pertinent, 
ell  Ple acorda el següent:  

 
PRIMER: Autoritzar a D. Vicent Aparicio Guadas la compatibilitat per a l'exercici d'un segon 

lloc en el sector públic com a Professor Associat de la Universitat de València, sense modificació de 
jornada de treball i horari dels dos llocs i amb subjecció a l'estricte compliment d'ambdós, d'acord amb 
les condicions següents: 

 
       -  Règim de dedicació: Temps parcial 
       -  Duració del contracte: D'1 de setembre de 2018 a 31 d’agost de 2019.  
       - Horari laboral: 12 hores a la setmana (fetes per algunes vesprades de la setmana des de les 
16'30 fins a les 22'00 hores. 
       -  Remuneració prevista per al segon lloc de treball: Bruta mensual de 533'31€. 
 

SEGON. - Comunicar el present acord als Serveis municipals de Personal i de 
Desenvolupament Local i Serveis Públics. 
 

TERCER.- Notificar  la present resolució a  l’interessat fent saber que contra la mateixa, que 
posa fi a la via administrativa, podrà interposar-se potestativament recurs de reposició en el termini 
d'un mes davant del mateix òrgan que ho ha dictat, o directament recurs contenciós administratiu en 
el termini de 2 mesos davant del Jutjat del Contenciós Administratiu competent territorialment, en 
ambdós casos des de l'endemà de la notificació, tot això de conformitat amb previst en la Llei 
29/1998, de 13 de Julio, Reguladora de la Jurisdicció contenciosa administrativa i la Llei 39/2015, d’1 
d’octubre,  del Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, sense perjuí que 
puga exercitar qualsevol altre que estime procedent. 
 
 
            4.3.- PROPOSTA DE L’ALCADIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT TITULAR D’ESTA CORPORACIÓ EN LA XARXA DE 
MUNICIPIS CAP A LA SOSTENIBILITAT. 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcalde, de data 10 de setembre de 2018, que va 
ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació administrativa, 
Benestar social i Govern obert, en sessió celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 9/2018), i 
que se sotmet a votació en el present punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

ANTECEDENTS 
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1.  Després de les eleccions locals del dia 24 de maig de 2015, es va constituir la nova 
corporació en sessió extraordinària (09/15) celebrada el dia 13 de juny de 2015. 

 
2.  L’Ajuntament Ple, en sessió extraordinaria celebrada el dia catorze de juliol de dos mil 

quinze (Minuta 10/15), acordà en el punt “24. PROPOSTA DE L'ALCALDIA RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS D'ESTA CORPORACIÓ EN LA XARXA DE MUNICIPIS 
VALENCIANS CAP A LA SOSTENIBILITAT”:. 

 
PRIMER.- Aprovar la designació de representants de la Corporació, titular i suplent, en 

l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat: 
    REPRESENTANT TITULAR: 

  Dª XXXXXXXXXXXXXXXX 
  REPRESENTANT SUPLENT: 
  D. Vicente Tornero Soriano 

 
 SEGON.- Donar compte del present, a l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la 
Sostenibilitat perquè en prenga coneixement i efectes escaients. 
           TERCER.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local, i Serveis 
Públics.” 

 
3.  La Sra. XXXXXXXXXXXXXX va formular escrit (RE nº 4683, de 17/10/2016), pel qual 

manifestava la seua renúncia al càrrec de regidor d'aquest Ajuntament, ratificada la seua voluntat de 
renunciar al mateix davant el Sr. Alcalde i el Sr. Secretari de la Corporació per mitjà de compareixença 
efectuada el dia 18 d'octubre de 2016. 

El Ple, en sessió de vint-i-set d’octubre de dos mil setze va prendre coneixement, per a la seua 
efectivitat, de la renúncia formulada per la Sra. XXXXXXXXXXXXX a la seua condició de regidor de 
l'Ajuntament de Canals (València) i a tots els altres càrrecs que exercisca, derivats d'aquesta condició. 

 
4. En substitució de la regidora renunciant el Sr Andreu Lluch Orts, previ compliment dels 

requisits normativament establerts, va prendre possessió de la condició de Regidor membre de la 
Corporació en sessió del Ple (12/2016) de data vint-i-quatre de novembre de dos mil setze. 

 
5. L’Ajuntament Ple, en sessió ordinaria celebrada el dia tretze de juliol de dos mil desset 

(Minuta 10/17), adoptà el següent acord: 

 “PRIMER. Aprovar el cessament de Dª XXXXXXXXXXXXX com representant titular de la 
Corporació de Canals en l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat. 
 
 SEGÓN. Designar com a  de nou representant  titular de la Corporació en l'Associació Xarxa 
de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat a D. Andreu Lluch Orts 
 
 TERCER. Després de l’anteriors cessament y nou nomenament, els representants de la 
Corporació en l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat son: 
 
 REPRESENTANT TITULAR: 
  Andreu Lluch Orts 
 REPRESENTANT SUPLENT: 
  D. Vicente Tornero Soriano 
 
 QUART. Donar compte del present, a l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la 
Sostenibilitat perquè en prenga coneixement i efectes escaients. 
 
           CINQUÉ. Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local, i Serveis 
Públics.” 
 6. Amb  Registre d’Entrada 3842, de 16 de juliol de 2018, s’ha presentat el següent escrit: 
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 Als que s'apliquen els següents, 

FONAMENTS JURÍDICS 
 
A. Per acord del Ple de l'Ajuntament de Canals de data 28 de desembre del 2001 es va 

disposar, entre altres extrems, l'aprovació dels Estatuts de la Xarxa de Municipis. 
En l'art. 13 dels Estatuts aprovats es regula la composició de l'Assemblea General de 

l'esmentat ens, concretant-se en el seu apartat 3 com a integrants de l'òrgan col·legiat, “un 
representant de cada una de les restants entitats locals associades, triat pel Ple o òrgan equivalent. 
Podrà designar-se de la mateixa manera, un suplent per cada titular.” 
 

B. Procedeix, després de la renúncia formulada per Registre d’Entrada 3842, de 16 de juliol 
de 2018, que el ple nomene nou  representant suplent. 

Basant-se en el que antecedeix, el Ple de l'Ajuntament acorda el següent: 
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PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia formulada per D. Andreu Lluch Orts acordant el 

seu cessament com representant titular de la Corporació de Canals en l'Associació Xarxa de Municipis 
Valencians cap a la sostenibilitat. 

 
SEGÓN. Designar com a  de nou representant  titular de la Corporació en l'Associació Xarxa 

de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat a Dª. Mª Jose Castells Villalta. 
 

 TERCER. Després del anterior cessament y nou nomenament, els representants de la 
Corporació en l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat son: 

 
 REPRESENTANT TITULAR: 

 Dª. Mª Jose Castells Villalta. 
REPRESENTANT SUPLENT: 
 D. Vicente Tornero Soriano 

 
 QUART. Donar compte del present, a l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la 
Sostenibilitat perquè en prenga coneixement i als efectes escaients. 
 
           CINQUÉ. Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local i Serveis 
Públics. 
 
            4.4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT D’ESTA CORPORACIÓ PER A FORMAR PART DEL COMITÉ 
COMARCAL DE LA CREU ROJA ESPANYOLA DE MOIXENT. 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcalde, de data 10 de setembre de 2018, que va 
ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació administrativa, 
Benestar social i Govern obert, en sessió celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 9/2018), i 
que se sotmet a votació en el present punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

ANTECEDENTS 
 
1. L’Ajuntament Ple, en sessió extraordinària celebrada el dia catorze de juliol de dos mil 

quinze (Minuta 10/15), va procedir al nomenament de representant de la Corporació, en el Comitè de 
la Creu Roja Espanyola de Moixent, en la persona del regidor municipal D. Antonio M. Orea Pedraza 
Pedraza. 
   
 2. Amb  Registre d’Entrada 3842, de 16 de juliol de 2018, s’ha presentat el següent escrit: 
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Als que s'apliquen els següents, 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

A. Tradicionalment el Ple, després de la constitució d'un nou Ajuntament, ha procedit 
nomenament de representant de la Corporació, en el Comitè de la Creu Roja Espanyola de Moixent 
 
 B. Procedeix, després de la renúncia formulada per Registre d’Entrada 3842, de 16 de juliol 
de 2018, que el ple nomene nou  representant. 
 
 Basant-se en el que antecedeix, el Ple de l'Ajuntament acorda el següent: 
 

PRIMER.- Prendre coneixement de la renúncia formulada per D. Antonio M. Orea Pedraza 
Martínez, acordant el seu cessament com representant de la Corporació de Canals en el Comitè de la 
Creu Roja Espanyola de Moixent. 

 
SEGON.- Procedir al nomenament de representant de la Corporació, en el Comitè de la Creu 

Roja Espanyola de Moixent, en la persona del regidor municipal D. Antonio Sanchez Aguado. 
 
 TERCER.- Donar compte del present, al Comitè de la Creu Roja Espanyola de Moixent 
perquè en prenga coneixement i efectes. 
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 QUART. Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local i Serveis 
Públics. 
 
            4.5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT SUPLENT D’ESTA CORPORACIÓ EN EL CONSORCI DEL 
PLA ZONAL DE RESIDUS- 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcalde, de data 10 de setembre de 2018, que va 
ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació administrativa, 
Benestar social i Govern obert, en sessió celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 9/2018), i 
que se sotmet a votació en el present punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

ANTECEDENTS 
 

 1. L’Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 14 de juliol de 2015, va acordar el següent: 
 

“PRIMER.- Aprovar la designació de representant titular de la Corporació, en el Consorci Pla 
Zonal de residus de l’Àrea de Gestió 2, Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de 
l’Àrea de gestió V-5-, en la persona de la regidora municipal Dª María José Castells Villalta, i suplent 
la regidora municipal Dª XXXXXXXXXXXXXXXX.  
 
 SEGON.- Donar compte del present, al Consorci Pla Zonal de residus de l’Àrea de Gestió 2, 
Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de l’Àrea de gestió V-5-, perquè en 
prenga coneixement i efectes escaients. 
 
 TERCER.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local i Serveis 
Públics.” 
 
 2.  Dª XXXXXXXXXXXX va renunciar a la seua condició de regidora de l’Ajuntament de 
Canals i a la resta de càrrecs qu’exercia derivats d’eixa condició, havent-se prés coneixement pel Ple 
Municipal, per a la seua efectivitat, en sessió extraordinària celebrada el dia 27 d’octubre de 2016.  
 
 3. L’Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 24 de novembre de 2016, va acordar el 
següent: 
 “PRIMER.- Aprovar la designació de representant suplent de la Corporació, en el Consorci Pla 
Zonal de residus de l’Àrea de Gestió 2, Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de 
l’Àrea de gestió V-5-, en la persona del regidor D. Antonio Orea Pedraza. 
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 SEGON.- Donar compte del present, al Consorci Pla Zonal de residus de l’Àrea de Gestió 2, 
Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de l’Àrea de gestió V-5-, perquè en 
prenga coneixement i efectes escaients. 
 
 TERCER.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local i Serveis 
Públics.” 
  
 4. Amb  Registre d’Entrada 3842, de 16 de juliol de 2018, s’ha presentat el següent escrit: 

 

 
 
 5. Procedeix, per tant, que el plenari nomene representant suplent. 
 

 Als que s'apliquen els següents, 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
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A. Per acord del Ple de l'Ajuntament de Canals de data 29 de gener de 2009 es va ratificar, 
entre altres extrems, l'aprovació dels Estatuts del Consorci Pla Zonal de Residus de l’Àrea de Gestió 
2, Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de l’Àrea de gestió V-5 (DECRET 
81/2013, de 21 de juny, del Consell, d'aprovació definitiva del Pla Integral de Residus de la Comunitat 
Valenciana (PIRCV), publicat en DOCV núm. 7054 de 26 de Juny de 2013)-. 

 
B. Segons s’assenyala en  l’artícle 8 dels Estatuts pot revocar-se el nomenament previ i, en 

conseqüència, procedir a la designació, per acord plenari, de nou representant suplent  d’este 
Ajuntament en el Consorci el més prompte possible. 
 
 Basant-se en el que antecedeix, el Ple de l'Ajuntament acorda el següent: 
 

PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia formulada per D. Antonio M. Orea Pedraza 
acordant el seu cessament com representant suplent de la Corporació, en el Consorci Pla Zonal de 
residus de l’Àrea de Gestió 2, Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de l’Àrea de 
gestió V-5-. 
 

SEGON.- Aprovar la designació de representant suplent de la Corporació, en el Consorci Pla 
Zonal de residus de l’Àrea de Gestió 2, Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de 
l’Àrea de gestió V-5-, en la persona del regidor D. Joan Carles Pérez Pastor. 

 
 Després del anterior cessament y nou nomenament, els representants de la Corporació en el 
Consorci Pla Zonal de residus de l’Àrea de Gestió 2, Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de 
Pla Zonal 5 de l’Àrea de gestió V-5-son: 
 
 REPRESENTANT TITULAR: 

 Dª María José Castells Villalta. 
REPRESENTANT SUPLENT: 
 D. Joan Carles Pérez Pastor 

 
 TERCER.- Donar compte del present, al Consorci Pla Zonal de residus de l’Àrea de Gestió 2, 
Zones X, XII i XII -amb la nova denominació de Pla Zonal 5 de l’Àrea de gestió V-5-, perquè en 
prenga coneixement i als efectes escaients. 
 
 CUART.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local i Serveis 
Públics. 
 
            4.6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 10 DE SETEMBRE DE 2018, RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT D’ESTA CORPORACIÓ EN LA COMUNITAT D’USUARIS 
D’ABOCAMENTS DE LA PARTIDA DE SAGRES. 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcalde, de data 10 de setembre de 2018, que va 
ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació administrativa, 
Benestar social i Govern obert, en sessió celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 9/2018), i 
que se sotmet a votació en el present punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
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Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

                                              ANTECEDENTS 
 

 1. L’ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 14 de juliol de 2015, va acordar el següent: 
“PRIMER.- Aprovar la designació com membres de la Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de 

la Partida de Sagres, al regidors de la Corporació Dª Mª Jose Castells Villalta i a 
XXXXXXXXXXXXXX. 
 
 SEGON.- Donar compte del present, Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de 
Sagres perquè en prenga coneixement i efectes escaients. 
 
 TERCER.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament i Serveis 
Públics.” 
 
 2.  Posteriorment  l’Ajuntament Ple, en sessió celebrada el día 26 de novembre de 2015, va 
acordar el següent: 
       “PRIMER.- Aprovar la revocació de la designació de la regidora de la Corporació Dª Mª Jose 
Castells Villalta i, al mateix temps, la designació, com a membre de la Comunitat d'Usuaris 
d'Abocaments de la Partida de Sagres, del  membre de la Corporació D. Joan Carles Pérez Pastor. 
 
 SEGON.- Donar compte del present, Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de 
Sagres perquè en prenga coneixement i efectes escaients. 
 
 TERCER.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament i Serveis 
Públics.” 
 
 3.  Dª XXXXXXXXXXXXXX va renunciar a la seua condició de regidora de l’Ajuntament de 
Canals i a la resta de càrrecs que exercia derivats d’eixa condició, havent-se pres coneixement pel 
Ple Municipal, per a la seua efectivitat, en sessió extraordinària celebrada el dia 27 d’octubre de 2016.  
 
 4. L’ajuntament Ple, en sessió celebrada el día 24 de noviembre de 2016, va acordar el 
següent: 
 “PRIMER.- Aprovar la  designació del  regidor de la Corporació D. Antonio Orea Pedraza com 
a membre de la Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de Sagres,. 
 
 SEGON.- Donar compte del present, Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de 
Sagres perquè en prenga coneixement i efectes escaients. 
 
 TERCER.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament i Serveis 
Públics.” 
 
 5. Amb  Registre d’Entrada 3842, de 16 de juliol de 2018, s’ha presentat el següent escrit: 
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 L'escrit s'ha posat en coneixement de la Presidència de la Comunitat d'Usuaris d'Abocaments 
“Partida de Sagres”. 
 Com a conseqüència de la renúncia procedeix que el ple nomene un nou representant. 
 

Als que s'apliquen els següents, 
FONAMENTS JURÍDICS 

 
 A. El Ple de l'Ajuntament, en sessió ordinària celebrada el dia 24 de novembre del 2005, va 
aprovar la constitució de la Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de Sagres, així com els 
seus estatuts. 
  B. El Ple de l'Ajuntament, en sessió ordinària celebrada el dia 13 de julio de 2017, atenent a 
requeriment de la CHJ, adoptà acord de modificació del estatuts. 
 C. Amb data 26 de setembre de 2017 (RE 4704) es va rebre ofici de l'Alcaldia de l'Ajuntament 
de L’Alcudia de Crespins pel qual es remet còpia i documentació rebuda per la Confederació 
Hidrogràfica del Xúquer, en data 22 de setembre, declarant constituïda la Comunitat d'Usuaris 
d'Abocaments “Partida de Sagres” i aprovant el conveni subscrit pels dos Ajuntaments, així com 
l'Annex III i la correcció de l'article 8 aprovats pels acords plenaris d'ambdues corporacions. 
 D. Es dictà Resolució de l'Alcaldia de data 3 d'octubre de 2017, sobre sol·licitud d’esmena 
d'error o, subsidiàriament, de interposició de recurs de reposició, respecte de la resolució de data 
11/09/2017 del Comissari d'Aigües (actuant pd de la Presidenta de la Confederació Hidrogràfica del 
Xúquer –CHJ-) en Expedient de referència 2004CV0030 que declara constituïda la Comunitat 
d'usuaris d'abocaments “Partida Sagres”. 
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 E. Amb data 17/01/2018 consta comunicació de la Confederació Hidrogràfica del Xúquer a la 
Comunitat d'Usuaris resolent sobre el sol·licitat, i estimant l'esmena d'error. 
 F. L’article 8 del Estatuts vigents al dia de hui assenyala: 
 “8.1.- La Junta Directiva estarà formada per dos representants, amb veu i vot, de cadascuna 
de les Entitats que integren la Comunitat. Seran nomenats per cada Entitat entre els regidors de la 
Corporació Municipal.  
 8.2.- La Presidència l'ocuparà alternativament per períodes de dos anys un representant de 
cadascun dels municipis integrants. La Vicepresidència correspondrà a l'Ajuntament que no ostente la 
Presidència en el citat període.” 
  
 L’article 11del Estatuts vigents al dia de hui assenyala: 
 “Els representants de cada entitat en la comunitat cessaran:  
 a) Per revocació del seu nomenament pels ens comunitaris.  
 b)Per renúncia.” 
 

Basant-se en el que antecedeix, el  Ple de l'Ajuntament acorda el següent: 
 

 PRIMER.  Prendre coneixement de la renúncia formulada per D. Antonio M. Orea Pedraza 
Martínez, acordant el seu cessament com representant de la Corporació de Canals en la Comunitat 
d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de Sagres. 

 
SEGON. Aprovar la  designació del  regidor de la Corporació D. Ricardo Requena Muñoz com 

a membre de la Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de Sagres,. 
 
 Després del anterior cessament y nou nomenament, els representants de la Corporació en la 
Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de Sagres son: 
 D. Joan Carles Pérez Pastor 
 D. Ricardo Requena Muñoz 
 
 TERCER.  Donar compte del present, Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Partida de 
Sagres perquè en prenga coneixement i als efectes escaients. 
 
 QUART.  Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament i Serveis Públics. 
 
          5. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL 
D’ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES.  
 
 5.1. MODIFICACIÓ PUNTUAL D’INVENTARI (EXPEDIENT 1/2018). 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord  de la Regidoria-Delegada de Patrimoni, de data 26 de 
juliol de 2018, que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia 
i Especial de comptes, en sessió celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 8/2018), i que se 
sotmet a votació en el present punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
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 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

 ANTECEDENTES: 

 

1º.- Consta Providencia de la Alcaldía de fecha 24 de julio de 2018, mediante la que se 

ordena al Servicio de Patrimonio de este Ayuntamiento la incoación del oportuno expediente de alta 

en el Inventario de Bienes Municipal del vehículo que se cita a continuación. 

 

2º.- En el Ayuntamiento de Canals consta aprobado Inventario Municipal de Bienes por el 

Pleno Municipal celebrado el 31 de marzo de 2011, referido a la situación a 31 de diciembre de 2005. 

 

3º.- En el citado Inventario NO figura inscrito el siguiente vehículo: 

Clase vehículo: Vehículo industrial 

Marca: Peugeot 

Modelo: Bóxer FG 

Matrícula: XXXXXXXXX 

Bastidor: XXXXXXXXXXXXXX 

 

4º.- En el expediente que da origen a la presente modificación constan, entre otros, los 

siguientes documentos: 

 

5º.- Consta resolución de la Alcaldia, de fecha 21 de junio de 2018, sobre adjudicación de 

contrato de suministro de vehículo industrial. 

6º.-   Consta Acta de recepción de suministros, firmada por el Sr. Alcalde-Presidente y por la 

empresa suministradora, del siguiente tenor literal: 

 

7º.- Consta escrito de la Intervención Local, de fecha 12 de julio de 2018, en el que se dice: 
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 8º.- Consta informe del Servicio de Patrimonio de este Ayuntamiento, de fecha 25 de julio de 

2017. 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS: 

 

 A.- La aprobación del Inventario, una vez formado, así como de su rectificación y 

comprobación, corresponde al Pleno de la Corporación Local, de acuerdo con el Art. 34 del Real 

Decreto 1372/1986, de 13 de junio, por el que se aprueba el Reglamento de Bienes de las Entidades 

Locales (en adelante RB). 

 Obviamente, la aprobación no excluye la rectificación anual e incluso su comprobación, que 

deberá llevarse a cabo por el propio órgano competente para su aprobación y no sólo porque 

expresamente lo diga el Art. 34 del RB, sino en base y fundamento al principio contrarius actus. Quien 

tiene la potestad de aprobar la tiene para rectificar, revisar o modificar. 

 La rectificación del Inventario se verificará anualmente, reflejándose las vicisitudes de toda 

índole de los bienes y derechos durante esa etapa, consignándose al efecto adquisiciones, 

enajenaciones, permutas, servidumbres, cesiones, etc. Como es natural, esta rectificación anual u 

ordinaria en nada desdice de las posibles rectificaciones que puedan proceder en virtud de los 

procedimientos de revisión que hayan de incorporarse en su caso. La rectificación anual debe recoger 

las variaciones ocurridas durante el año y los errores que no hayan sido detectados con anterioridad, 

pero ello sin perjuicio de la revisión que pueda proceder según los procedimientos ordinarios, pues 

sería absurdo que una omisión involuntaria no pudiera salvarse hasta el año siguiente. 

 Con independencia de la rectificación anual, se llevará a cabo la comprobación cada vez que 

se produzca la renovación de la Corporación, debiéndose consignar el resultado final del Inventario, 

sin perjuicio de levantar acta adicional con objeto de exigir las responsabilidades que pudieran 

derivarse para los miembros salientes y, en su día, para los entrantes. 

 

 B.- Cabe en todo momento incorporar al Inventario nuevas propiedades mediante acuerdos 

puntuales sin esperar a la rectificación anual obligada en todo caso. 

 El Reglamento de Bienes de las Entidades Locales impone, como obligación mínima, la de 

rectificar anualmente le Inventario de Bienes, pero en ningún modo prohíbe incorporaciones e 

inclusiones puntuales durante el ejercicio cuando ello es preciso. Si sólo pudiera acordarse la 

inclusión o exclusión una vez al año sería preciso, por ejemplo, demorar los expedientes de cesión 

gratuita hasta la conclusión del ejercicio, pues uno de los documentos a aportar es la certificación de 

la inscripción del bien a ceder en el Inventario (Art. 110.1.c) del RB). Igualmente sufrirían una demora 

injustificable los de enajenación, permuta, etc. 

 

 Por todo ello es frecuente que las Corporaciones adopten acuerdos puntuales de inclusión de 

bienes en el Inventario cuanto tales bienes son propiedad de la Administración municipal y por las 
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causas que sean no figuran en el mismo. Esta es la solución a adoptar por el Ayuntamiento: antes de 

expedir la certificación deberán proponer al Pleno, previos los trámites oportunos (informes y 

dictámenes de la Comisión Informativa) la inclusión en el Inventario de las alteraciones jurídicas 

habidas con las segregaciones, obra nueva y división horizontal practicadas. Los mismos argumentos 

son aplicables respeto a las bajas que se produzcan a lo largo del ejercicio. 

 

 C.- Como se ha señalado, la competencia para la aprobación, comprobación y, por ende, 

rectificación del Inventario se atribuye al Pleno de la Corporación por el Art. 34 del RB cuyo tenor 

literal dispone: El Pleno de la Corporación Local será el órgano competente para acordar la 

aprobación del inventario ya formado, su rectificación y comprobación. 

 

 En base a tot el que antecedeix, el Ple Municipal acorda el següent: 

 

 PRIMERO. - Acordar la rectificación puntual del Inventario de Bienes del Ayuntamiento de 

Canals en vigor, del ejercicio 2005 –último aprobado- por lo que respecta al Epígrafe 7 (Muebles no 

comprendidos en otros epígrafes), por alta de los bienes muebles que se detallan a continuación, con 

efectos en dicho Inventario de 5 de julio, para el ejercicio de 2018: 

 

ALTA POR ADQUISICION DE VEHÍCULO: 

 

Clase vehículo: Vehículo industrial 

Marca: Peugeot 

Modelo: Bóxer FG 

Matrícula: XXXXXXX 

Bastidor: XXXXXXXXXXXXXXXX 

 

SEGUNDO. - Notifíquese lo aprobado al Servicio de Patrimonio de este Ayuntamiento a los efectos 
procedentes. 
 
 
 6.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. 
 

6.1.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA, EN RELACIÓ SOL·LICITUD DE PAGAMENT 
DE LA QUANTITAT CONCURRENTE DE PREU JUST EXPROPIATORI FORMULADA PER D. 
XXXXXXXXXXXXXXXX, EN REPRESENTACIÓ DE D. XXXXXXXXXXXX, DE DATA 11 DE JULIOL DE 
2018, RE 3.988, DE 23 DE JULIOL D'2018, EN RELACIÓ AMB LA PARCEL·LA CADASTRAL XXXX 
DEL POLÍGON XXXX, FINCA XXXX. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcaldia, que va ser dictaminada favorablement 

per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió 
celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 11/2018), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
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Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
ANTECEDENTES 

 
I.-Ante la ausencia de previsión de Suelo Dotacional Público de Uso Escolar en el Plan General 

de Canals de 1984 para albergar las instalaciones de un nuevo Instituto, se procedió por el Ayuntamiento 
a la redacción y tramitación del documento de Homologación y Plan Especial de Reserva de Suelo 
Dotacional Escolar, que fue definitivamente aprobado por acuerdo de la Comisión Territorial de 
Urbanismo de fecha 31 de julio de 2006 (DOCV núm. 5624, de fecha 23 de octubre de 2007).   
 

II.-En el citado Plan Especial se estableció la expropiación como sistema de adquisición de los 
terrenos afectados por la reserva de suelo escolar, declarándose la urgente ocupación  de los bienes y 
derechos afectados mediante acuerdo del Consell de fecha 25 de enero de 2008 (DOCV núm. 5690, de 
fecha 29 de enero de 2008) y procediéndose al levantamiento de las correspondientes actas de 
ocupación, previo pago de los depósitos previos. En el caso concreto de D. XXXXXXXXXXXX el 
levantamiento del acta de ocupación tuvo lugar el día 14 de octubre de 2008.  
 

Por lo que respecta al depósito previo correspondiente a D. XXXXXXXXXXXXXX, en fecha 14 de 
octubre de 2008 se efectuó pago de Depósito Previo e indemnización de los perjuicios derivados de la 
rápida ocupación de los Bienes y derechos afectados por el “Plan especial de reserva de Suelo escolar 
de Canals correspondientes a la finca XXXX, parcela XXXX del polígono XXXX, por importe de 5.605’16 
€ mediante cheque nominativo nº 6.486.333.4 de Bancaja. 
 

III.-Tras el levantamiento de las actas de ocupación, y de conformidad con lo establecido en el 
artículo 24 de la Ley de Expropiación Forzosa, se iniciaron los expedientes individualizados de fijación de 
justiprecio para cada una de las fincas afectadas mediante el ofrecimiento a los propietarios de la 
posibilidad de alcanzar mutuo acuerdo en un plazo de quince días previsto en el citado precepto, 
dándoles traslado, a tales efectos, de las valoraciones realizadas por los técnicos municipales a efectos 
del cálculo de los depósitos previos abonados con motivo de la ocupación de las fincas y en las que se 
valoraban los terrenos con arreglo al criterio del valor rural establecido en el art. 22, 1 de la Ley de Suelo 
8/2007, de 28 de mayo, luego reproducido en el art. 23 del Texto Refundido de la Ley de Suelo 2/2008, 
de 20 de junio.  
 

Al mismo tiempo se requería a los propietarios para que, en defecto de aceptación del valor 
ofrecido por el Ayuntamiento, procedieran a la formulación de sus hojas de aprecio en los veinte días 
siguientes a la finalización del plazo anterior.  
 

En el caso concreto de D. XXXXXXXXXXXXX, la convocatoria para la determinación del 
justiprecio mediante mutuo acuerdo se produjo con fecha 28 de octubre de 2008 (notificada el día 29 del 
mismo mes).  
 

IV.- Con fecha 26 de noviembre de 2008 (RE nº 7504) se presentó escrito suscrito por D. 
XXXXXXXXXXXXX, en el que formulaban alegaciones sobre los diversos extremos (procedimiento 
aplicable; clasificación de los terrenos como suelo urbanizable en el Plan Especial de Reserva de Suelo 
Escolar probado en el año 2006 y criterio legal de valoración, reclamando la aplicación de los criterios 
establecidos en la Ley 6/98, de 13 de abril de Régimen de Suelo y Valoraciones, conforme a la 
Disposición Transitoria 3ª del TRLS 2/2008), en relación con la parcela catastral XXXX del polígono 
XXXX, 
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Asimismo rechazaban el valor ofrecido por el Ayuntamiento, reclamando un valor total de 
553.803’55 € (incluido el 5 % de premio de afección) en base al informe-valoración emitido por el 
Arquitecto D. XXXXXXXXXXXXX, en el que se valoraban los terrenos como suelo urbanizable, con el 
método residual dinámico previsto en el art. 27 de la Ley 6/98, de 13 de abril, de Régimen de Suelo y 
Valoraciones.  
 

V.-Tras la formulación de las mencionadas alegaciones y Hoja de Aprecio se requirió a los 
técnicos municipales para la emisión de informe sobre las referidas alegaciones y para la redacción de la 
Hoja de Aprecio del Ayuntamiento, procediéndose por parte del arquitecto municipal con fecha 27 de 
septiembre de 2010 a la emisión de informe sobre las alegaciones en el que exponía los motivos por los 
que consideraba que resultaba de aplicación la normativa contenida en la Ley 8/2007, de 28 de mayo, 
para la valoración del suelo rural.  
 

Asimismo procedió con fecha 27 del mismo mes de septiembre  a la formulación de la Hoja de 
Aprecio, por un importe de 50.600’74 € (incluido el 5 % de premio de afección) en base a la citada 
normativa. 
 

VI.-El anterior informe de alegaciones y la Hoja de Aprecio formulados por el Arquitecto municipal 
no llegaron, en embargo, a ser aprobados por el Ayuntamiento al quedar interrumpida la tramitación del 
expediente de fijación de justiprecio con motivo del  desistimiento del expediente expropiatorio, acordado 
en sesión plenaria del día 18 de octubre de 2010, tras haber manifestado la entidad pública CIEGSA su 
intención de proceder a la reconstrucción por reposición del ISE “Francesc Gil” sobre el mismo solar en 
el que ya estaba emplazado, deviniendo  en consecuencia innecesaria la expropiación de los terrenos 
afectados por Plan Especial de Reserva de Suelo Escolar.  
 

VII.- Contra el citado acuerdo plenario de 18 de octubre de 2010 se interpuso por parte de D. 
XXXXXXXXXXXXXX el Procedimiento Ordinario nº 793/2010 del Juzgado de lo Contencioso-
Administrativo nº 3 de Valencia, resuelto mediante Sentencia desestimatoria número 400/12, de fecha 7 
de septiembre, posteriormente revocada por la Sentencia nº 149/13, de 12 abril, de la Sección Primera 
de la Sala de lo Contencioso-Administrativo del Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad 
Valenciana, dictada en el Recurso de Apelación nº 2/2013 y que ha venido a anular el desistimiento del 
expediente expropiatorio y a ordenar la continuación del mismo, con remisión al Jurado Provincial de 
Expropiación para la fijación del justiprecio.  

 
VIII.- Tras la declaración de firmeza de esta última Sentencia, se adoptó el Acuerdo Plenario de 

fecha 26 de septiembre de 2013 con el fin de proceder a la ejecución de la misma, ordenando la 
continuación del expediente expropiatorio.  
 

Tal como ha quedado indicado en el antecedente VI, el citado expediente se encontraba pendiente 
de que por parte del Ayuntamiento se resolvieran las alegaciones y se aprobara la Hoja de Aprecio 
municipal, para dar luego traslado de la misma a los propietarios a efectos de su aceptación o rechazo, 
remitiendo en este último caso el expediente al Jurado Provincial de Expropiación para la fijación del 
justiprecio, de conformidad con el art. 30 de la LEF.  
 

IX.-A tales efectos, y ante la discrepancia surgida en cuanto a la normativa aplicable para la 
valoración de los terrenos expropiados, por parte del Ayuntamiento se solicitó informe jurídico al 
despacho De Juan & Olavarrieta, que fue emitido con fecha 14 de octubre de 2013 y que concluyó en la 
aplicabilidad del régimen de valoraciones contenido en la Ley 6/98, de 13 de abril, en virtud del régimen 
transitorio establecido en la Ley de Suelo 8/2007, de 28 de mayo, y en el posterior Texto Refundido de la 
Ley de Suelo 2/2008, de 20 de junio.  
 

X.-Mediante Providencia de fecha 31 de octubre de 2013 se dio traslado del referido informe 
jurídico al Arquitecto Municipal a fin de que, a la vista del mismo, elaborase nueva Hoja de Aprecio, 
debidamente motivada y fundamentada.  
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Dicha Hoja de Aprecio ha sido formulada con fecha 4 de diciembre de 2013, como suelo 
urbanizable y con arreglo al método residual dinámico previsto en el art. 27,1 de la Ley 6/98, en relación 
con el art. 29 de la misma Ley, resultando un importe total de  123.374’45 € (incluido el 5 % de premio de 
afección).  
 

XI.- Por último, con fecha 10 de diciembre de 2013 se emitió  informe jurídico  sobre las alegaciones 
formuladas por los propietarios en escrito de fecha 26 de noviembre de 2008 (RE nº 7.504) y sobre su 
Hoja de Aprecio. 

 
XII.- Mediante acuerdo de Pleno de fecha 19 de mayo de 2014, (minuta 04/14), se acuerda: 

“Primero.- Resolver las alegaciones formuladas por D. XXXXXXXXXXXXXX en escrito de 26 de noviembre de 2008 (RE 
nº 7.504) en el sentido indicado en el antecedente XI de este informe y rechazar la Hoja de Aprecio formulada por el mencionado 
titular por las razones expuestas en el mismo antecedente.  
 Segundo.-Aprobar la Hoja de Aprecio formulada por el Arquitecto municipal con fecha 4 de diciembre de 2013 y por un 
importe total de 123.374,45 € (5 % de premio de afección incluido).  
 Tercero.-Dar traslado de la Hoja de Aprecio al propietario a fin de que proceda a su aceptación o rechazo en el plazo de 
diez días establecido en el art. 30 de la LEF, pudiendo asimismo formular las alegaciones que estime convenientes.  
 Cuarto.- En caso de rechazo de la Hoja de Aprecio municipal, remitir el expediente al Jurado de Expropiación Forzosa 
de Valencia para la fijación del justiprecio.  
 Quinto.- Notificar este acuerdo al propietario, con la Hoja de Aprecio municipal a los efectos anteriormente indicados y 
sin expresión de recursos por tratarse de un acto de trámite.  
 Sexto.-Dar traslado de este acuerdo al Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 9 de Valencia.” 

 

El citado acuerdo es notificado a D. XXXXXXXXXXXXXX, con número de RS 3792 de 21 de mayo 
de 2014, notificación efectuada en fecha 4 de junio de 2014. 

 
XIII.-Escrito de alegaciones, con número de registro de entrada 32180 de 16 de junio de 2014, 

presentado por el Sr. XXXXXXXXXXXXXX, con relación al «Expropiación Forzosa Plan Especial de 
Reserva de Suelo Escolar Canals. Finca número XXXX.  

 
XIV.- En fecha 27 de junio de 2014, RS 4866 de 27 de junio, se remite el pieza separada de 

justiprecio de la citada finca registral XXXX, al Jurado Provincial de expropiación Forzosa al objeto de 
que emita acuerdo sobre aprobación de justiprecio. 

 
XV.- En fecha 26 de febrero de 2015, RE 1042 de 26 de febrero tiene entrada en este 

Ayuntamiento, Acuerdo de Justiprecio adoptado por el Jurado Provincial de Expropiación de Valencia de 
fecha 25 de noviembre de 2014, en el citado acuerdo se fijó un justiprecio total de 553.803’55 € (incluido 
5 % premio de afección).  

 
XVI.- El referido acuerdo ha sido impugnado en vía judicial tanto por el Ayuntamiento como por los 

propietarios expropiados a través del Procedimiento Ordinario nº 558/2015 (y Acumulado PO 
001490/2015) de la Sala de lo Contencioso-Administrativo, Sección Cuarta, del Tribunal del Tribunal 
Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana, actualmente en tramitación. 

 

XVII.- A través de escrito suscrito por el Abogado D. XXXXXXXXXXX, en representación de D. 
XXXXXXXXXXXXXX, (RE nº 3804. De fecha 13 de julio de 2018) se solicita el pago de la cantidad 
reconocida por el Ayuntamiento en la Hoja de Aprecio formulada por el Arquitecto Municipal en fecha 4 
de diciembre de 2013 en relación con la finca registral nº XXXX, parcela catastral XXXX del polígono 
XXXX de este municipio, parcialmente afectada por Plan Especial de Reserva de Suelo Dotacional 
Escolar y perteneciente con carácter privativo al Sr. XXXXXXX. 

 
XVIII.- Consta en el expediente informe emitido por el despacho de XXXXXXXXXXXXXXX, de 

fecha 20 de julio de 2018, en el que se señala lo siguiente: 
 



 
 
 

38 / 79 

 

 

 
 

XIX.- Consta en el expediente informe jurídico emitido por la jefe del servicio de urbanismo, de 
fecha 7 de septiembre de 2018, en que se propone: 

 
“PRIMERO.- Estimar la solicitud efectuada por XXXXXXXXXXXXXX, en representación de D.XXXXXXXXXXXX, (RE nº 

3804. De fecha 13 de julio de 2018), por lo que respecta al pago de la cantidad concurrente que asciende a la cantidad de 
117.769’29 €, de conformidad con lo señalado en el fundamento jurídico D de la presente propuesta. 

La citada cantidad se abonará a cuenta de lo que resulte de la fijación definitiva del justiprecio. 
…/…” 
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XX.- Consta en el expediente informe de fiscalización favorable emitido por el interventor 
municipal, de fecha 10 de septiembre de 2018. 

 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 

 
A- El art. 50.2 de la Ley de expropiación forzosa, dispone:  
 
Artículo 50 
…/… 
2. El expropiado tendrá derecho a que se le entregue, aunque exista litigio o recurso pendiente, la 

indemnización hasta el límite en que exista conformidad entre aquél y la Administración, quedando en todo caso 
subordinada dicha entrega provisional al resultado del litigio. 

 

B- De conformidad con lo señalado por D. XXXXXXXXXXXXXXX, Magistrado de la Sala de lo 
Contencioso-administrativo de la Audiencia Nacional, en la sección de Foro Abierto de la Revista de 
Jurisprudencia El Derecho, nº 4. Septiembre de 2007. “En cuanto al alcance que tiene el ejercicio del derecho 
que concede el art. 50.2 LEF al expropiado, si el acuerdo del Jurado se encuentra recurrido por aquel, por el 
beneficiario o la Administración, en la que se incardine el Jurado de Expropiación, tal y como se declara en las 
Sentencias del Tribunal Supremo de 25 y 30 enero 2001, el expropiado únicamente puede exigir el abono de la 
cantidad concurrente, conforme al art. 50.2 LEF, y, en su momento, el abono de los intereses sobre la cantidad que 
resulte definitivamente fijada en vía jurisdiccional, con deducción de la efectivamente pagada, salvo que el 
beneficiario, que es el obligado al pago (arts. 48.1 y 52.7ª LEF), verifique de forma voluntaria el pago total de 
justiprecio establecido a fin de liberarse del abono de los intereses establecidos en los arts. 52, 56 y 57 LEF. En este 
supuesto, la entrega del total justiprecio al expropiado debe entenderse subordinada al resultado del proceso sobre 
el importe de justiprecio que, en definitiva, resulte procedente”. 

 
Por lo que respecta al carácter del acto que se adopte, cabe concluir de conformidad con la 

sentencia del TS de 17 de marzo de 12998, lo siguiente: 
 
"la decisión de denegar el abono de la cantidad concurrente, aun cuando puede ser considerado como un 

acto de trámite en el conjunto del expediente expropiatorio, comporta una decisión definitiva sobre la pretensión del 
expropiado de percibir anticipadamente parte del justiprecio al amparo del art. 50.2 LEF, por lo que debe ser 
considerado como acto definitivo en cuanto su desestimación hace imposible el ejercicio de ese derecho proclamado 
en la ley. Este derecho tiene carácter autónomo respecto del procedimiento en su conjunto, pues obedece al 
propósito del legislador de obligar a la Administración al rápido abono del justiprecio para no privar de parte de su 
contenido y efectividad al principio de indemnización que es inherente a la privación coactiva de la propiedad por 
razones de utilidad pública o de utilidad social". 

 

C.- En cuanto al órgano competente para la adopción del presente acuerdo, el art. 3.4 RLEF prevé 

que: 

 
"Cuando expropie la Provincia o el Municipio, corresponde, respectivamente, a la Diputación provincial o al 

Ayuntamiento en pleno, adoptar los acuerdos en materia de expropiación que conforme a la Ley o a este 
Reglamento tengan carácter de recurribles en vía administrativa o contenciosa. En los demás casos, la 
representación de estas entidades corresponde al Presidente de la Diputación y al Alcalde, sin perjuicio de la 
competencia del Gobernador civil en el supuesto regulado por el artículo 18 de la Ley general. Estos principios no 
serán de aplicación en cuanto las normas de régimen local o de urbanismo, a que se refiere el art. 85 de la Ley, 
establezcan criterios especiales de competencia." 

 

Dado que la legislación aplicable en materia de régimen local, que actualmente se centra en el 
contenido de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de Bases de Régimen Local, no prevé 
especialidad alguna en la materia y, al entender que la solicitud del ciudadano puede ser susceptible de 
desestimación por parte del Ayuntamiento, decisión que, aun cuando puede ser considerado como un 
acto de trámite en el conjunto del expediente expropiatorio, comporta una decisión definitiva sobre la 
pretensión del expropiado de percibir anticipadamente parte del justiprecio al amparo del art. 50.2 LEF, 
por lo que debe ser considerado como acto definitivo en cuanto su desestimación hace imposible el 
ejercicio de ese derecho proclamado en la ley y, por ende, recurrible, entendemos que el órgano 
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competente de la administración municipal para desestimar la solicitud pago de la cantidad concurrente 
sería el Pleno de la Corporación, por aplicación del art. 3.4 RLEF. 

 
D.- En aplicación por tanto del referido precepto, art. 50.2 de la LEF, procedería estimar la solicitud 

de pago de la cantidad concurrente formulada por XXXXXXXXXXXXXX, en representación de D. 

XXXXXXXXXX, (RE nº 3804. De fecha 13 de julio de 2018), que asciende a 123.374’45 €, de la cual se 

deberá deducir, en su caso, 5.605,16 € que se abonó al Sr. XXXXXXXX en fecha 14 de octubre de 2008 

en concepto de depósito previo para el levantamiento del Acta de Ocupación, mediante cheque 

nominativo nº 6.486.333.4 de Bancaja. 

Sobre la Base dels anteriors antecedents i fonaments jurídics, el Ple Municipal acorda: 
 
PRIMERO.- Estimar la solicitud efectuada por XXXXXXXXXXXX, en representación de D. 

XXXXXXXXXXXXX, (RE nº 3804. De fecha 13 de julio de 2018), por lo que respecta al pago de la 
cantidad concurrente que asciende a la cantidad de 117.769’29 €, de conformidad con lo señalado en el 
fundamento jurídico D de la presente propuesta. 

 
La citada cantidad se abonará a cuenta de lo que resulte de la fijación definitiva del justiprecio. 
 
SEGUNDO.- Dar traslado del acuerdo que se adopte al interesado, con la advertencia que contra 

el presente acuerdo, que es definitivo en vía administrativa puede interponerse de forma optativa y no 
simultánea uno de los siguientes recursos:  

a) Recurso de reposición, que deberá interponer ante el mismo órgano que ha dictado la 
resolución, en el plazo de un mes contado a partir del día siguiente a aquél en el que haya recibido la 
presente notificación. 

La resolución de este recurso deberá serle notificada en el plazo de un mes, y contra dicha 
resolución expresa, podrá interponer recurso contencioso administrativo en el plazo de dos meses a 
contar desde la notificación. En el caso de no recibir notificación de la resolución del recurso de 
reposición en el plazo de un mes desde su interposición, deberá entenderlo desestimado por silencio 
administrativo y, en este caso, podrá interponer recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa en 
el plazo de seis meses. 

b) Recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa que deberá formular en el término de 
dos meses a contar desde el día siguiente al de la recepción de la presente notificación ante los 
Juzgados contenciosos administrativos de Valencia.  

Todo ello, sin perjuicio de que por los interesados se decida usar otra vía de recurso que 
consideren oportuno. 

 
 
6.2.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ 

PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN ELS ROMANENTS DEL PLA PROVINCIAL 
D’OBRES I SERVEIS 2016, PER A L’EXECUCIÓ DE L’OBRA “HABILITACIÓ DE PASSOS PER A 
VIANANTS EN CARRER LLAVADORS”. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcaldia, que va ser dictaminada favorablement 

per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió 
celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 11/2018), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
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José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
Havent donat compte de les directrius per a la gestió de Planes Provincials d'Obres i Serveis, 

aprovades pel Ple de la Diputació Provincial de València, en la seua Sessió de 19 d’abril de 2016, es van 
aprovar les directrius dels plans provincials de cooperació a les obres i serveis municipal per al exercici 
2016 i que són aplicables a la gestió del PLA PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS 2016 en les quals 
conté LA DELEGACIÓ en els municipis de la província de la contractació de les obres, amb l'obligació 
que pels Ajuntaments es faça constar expressament l'acceptació d'aquesta delegació per acord plenari 
municipal per a l'execució de l'obra: 

 
Per decret de data 11 de juliol de 2018 de la Diputación Provincial de València, es resol incloure 

en el Pla Provincial d’Obres i Serveis de 2016 amb càrrec als romanents dels romanents de 2016, la 
següent obra: 

«EXECUCIÓ DE MUR DE MAÇONERIA I VORERA DE VIANANTS EN AVDA. JAUME I” per 
un import de:  3.955,64€» 

Resultant.- Que resolució de l’Alcaldia Presidència de data 7 de setembre de 2018, es sol·licita 
a l’Excma. Diputació Provincial de València, el canvi d’obra, passant a ser: 

 
De «EXECUCIÓ DE MUR DE MAÇONERIA I VORERA DE VIANANTS EN AVDA. JAUME I” 

per un import de:  3.955,64. 
 
A «HABILITACIÓ DE PAS DE VIANANTS EN CARRER LLAVADORS», per un import de 

3.955,64€. 
 

S’APROVA: 
1.- Acceptar la delegació en aquest Municipi per a contractar l'obra nova esmentada anteriorment, i 
continguda en les directrius aprovades pel Ple de la Corporació Provincial en data 19 d’abril de 
2016. 
2.- Comprometre's a l'exacte compliment de les Directrius que s'esmenten, en el procés d'execució 
de les obres. 
3.- Remetre l'acord que s'adopte a l'Ajuntament Ple per a l'adopció de l'acord que estimen oportú. 

          4.- Donar trasllat de l'acord que s'adopte a la Diputació Provincial de València perquè en prenga 
coneixement i efectes. 

 
6.3.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ 

PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN ELS ROMANENTS DEL PLA PROVINCIAL 
D’OBRES I SERVEIS 2017, PER A L’EXECUCIÓ DE L’OBRA “EXECUCIÓ DE MUR DE MAÇONERIA I 
VORERA DE VIANANTS EN AVDA. JAUME I”. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcaldia, que va ser dictaminada favorablement 

per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió 
celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 11/2018), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
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Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
Per l’ Excma. Diputació Provincial, en la sessió de Junta de Govern de 9 de maig de 2017 va 

adoptar l’acord d’aprovació de la convocatòria del Pla Provincial d’Obres i Serveis (PPOS) per a l’exercici 
2017, de conformitat amb les directrius dels plans provincials de cooperació a les obres i serveis 
municipal que són aplicables a la gestió del PLA PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS 2017 en les quals 
conté LA DELEGACIÓ en els municipis de la província de la contractació de les obres, amb l'obligació 
que pels Ajuntaments es faça constar expressament l'acceptació d'aquesta delegació per acord plenari 
municipal per a l'execució de l'obra: 

 
Per decret de data 11 de juliol de 2018 de la Diputación Provincial de València, es resol incloure 

en el Pla Provincial d’Obres i Serveis de 2017 amb càrrec als romanents dels romanents de 2017, la 
següent obra: 

 
«EXECUCIÓ DE MUR DE MAÇONERIA I VORERA DE VIANANTS EN AVDA. JAUME I” per un 

import de:  49.238,92€» 
 
S’APROVA: 
 
1.- Acceptar la delegació en aquest Municipi per a contractar l'obra nova esmentada 

anteriorment, i continguda en les directrius aprovades pel Ple de la Corporació Provincial en data 19 
d’abril de 2016. 

2.- Comprometre's a l'exacte compliment de les Directrius que s'esmenten, en el procés 
d'execució de les obres. 

3.- Remetre l'acord que s'adopte a l'Ajuntament Ple per a l'adopció de l'acord que estimen oportú. 
4.- Donar trasllat de l'acord que s'adopte a la Diputació Provincial de València perquè en prenga 

coneixement i efectes 
 

 
6.4.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA SOBRE ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ 

PER A LA CONTRACTACIÓ D'OBRES INCLOSES EN «RENOVACIÓ D’ENLLUMENAT PÚBLIC EN EL 
CASC URBÀ» INCLOSA EN EL PLA PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS MUNICIPALS (SOM/2018-
2019/311). 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcaldia, que va ser dictaminada favorablement 

per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió 
celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 11/2018), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
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Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
I.- Pel Ple de la Diputació Provincial de València en sessió celebrada el dia 30 de gener de 

2018 i Decret de Presidència 01603 de 19 de febrer de 2018, es va aprovar la convocatòria del Pla de 
Serveis i Obres Municipals (SOM) PER AL BIENNI 2018-2019. 

 
II.- Pel ple de la Diputació Provincial de València de data 19 de juny de 2018, es va adoptar 

l’acord d’incloure a aquesta entitat en el Pla de Serveis y Obres Municipals (SOM) del bienni 2018-
2019, per a la següent obra: 

 
«RENOVACIÓ D’ENLLUMENAT PÚBLIC EN EL CASC URBÀ” per un import de:  

369.934,14€» 
 
 De conformitat amb les directrius dels plans provincials de cooperació a les obres i serveis 
municipal que són aplicables a la gestió del PLA PROVINCIAL D’OBRES I SERVEIS en les quals conté 
LA DELEGACIÓ en els municipis de la província de la contractació de les obres, amb l'obligació que pels 
Ajuntaments es faça constar expressament l'acceptació d'aquesta delegació per acord plenari municipal 
per a l'execució de l'obra: 

 
S’APROVA: 
1.- Acceptar la delegació en aquest Municipi per a contractar l'obra nova esmentada anteriorment, i 
continguda en les directrius aprovades pel Ple de la Corporació Provincial.. 
2.- Comprometre's a l'exacte compliment de les Directrius que s'esmenten, en el procés d'execució 
de les obres. 
3.- Remetre l'acord que s'adopte a l'Ajuntament Ple per a l'adopció de l'acord que estimen oportú. 

         4.- Donar trasllat de l'acord que s'adopte a la Diputació Provincial de València perquè en prenga 
coneixement i efectes. 
 

6.5.- PROPOSTA D'ALCALDIA AMB VISTA A L'ADHESIÓ AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ 
ENTRE EL SERVEI VALENCIÀ D'OCUPACIÓ I FORMACIÓ (SERVEF) I LA FEDERACIÓ VALENCIANA 
DE MUNICIPIS I PROVÍNCIES PER AL DESENVOLUPAMENT I POSADA EN MARXA DE DOS PUNTS 
SERVEF MÒBILS A LA COMUNITATA VALENCIANA. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcaldia, que va ser dictaminada favorablement 

per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió 
celebrada el dia 17 de setembre  de 2018 (sessió 11/2018), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

. . . 
 
 No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
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 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

ANTECEDENTES 
 

 
I.- Que el 3 de septiembre de 2018 la Federación Valenciana de Municipios y Provincias ha 

suscrito un convenio de colaboración con el Servef para el desarrollo y puesta en marcha de dos puntos 
Servef móviles en la Comunitat Valenciana. 

 
II.- Las entidades locales interesadas en adherirse al Convenio, deben cumplir los siguientes 

requisitos: 

 Facilitar un espacio de estacionamiento para el Punto Servef Móvil, en un lugar 
céntrico accesible para la mayor parte de la ciudadanía, en horario ininterrumpido de 09:00h a 
20:00 h de lunes a sábado, incluidos los días que sean festivos. 

 Publicitar y comunicar a la población el día/s que el punto Servef móvil asistirá a 
su municipio. 

 Realizar una campaña de comunicación continuada durante los 7 días anteriores 
al día en que el punto Servef móvil acudirá a su municipio. 
 
III.- Que existe informe de la Técnica de Administración General, XXXXXXXXXXXXX, de fecha 

11 de septiembre de 2018 en orden a la adhesión del Ayuntamiento de Canals al citado convenio, en el 
que consta que no procede fiscalización de la Intervención municipal, por carecer este convenio de 
contenido económico.  

 
FUNDAMENTOS JURÍDICOS 

 
A).- Considerando que es atribución del Pleno la aprobación del citado convenio a tenor de lo 

dispuesto en el  art. 22.2.b de la Ley 7/85 de 2 de abril Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
En virtut d’allò exposat, el Ple municipal acorda: 

 
PRIMERO.- Aprobar la adhesión del Ayuntamiento de Canals al convenio suscrito el 3 de 

septiembre de 2018 la Federación Valenciana de Municipios y Provincias y el el Servef para el desarrollo 
y puesta en marcha de dos puntos Servef móviles en la Comunitat Valenciana, cuyo texto se transcribe: 
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SEGUNDO. - Que el Ayuntamiento se compromete al cumplimiento de las siguientes 

obligaciones:  
 

 Facilitar un espacio de estacionamiento para el Punto Servef Móvil, en un lugar 
céntrico accesible para la mayor parte de la ciudadanía, en horario ininterrumpido de 09:00h a 
20:00 h de lunes a sábado, incluidos los días que sean festivos. 

 Publicitar y comunicar a la población el día/s que el punto Servef móvil asistirá a 
su municipio. 

 Realizar una campaña de comunicación continuada durante los 7 días anteriores 
al día en que el punto Servef móvil acudirá a su municipio. 
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TERCERO. - La adhesión al presente convenio entrará en vigor desde la fecha de su firma hasta 
la finalización del contrato administrativo. 

 
CUARTO. - Facultar al Alcalde para la firma del citado convenio. 
 
QUINTO.- Notificar la presente Resolución a la Federación Valenciana de Municipios y 

Provincias y a la Intervención Municipal, para su conocimiento y efectos 
 

 
 7.- ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 
            El Sr. Alcalde pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració 
del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia, plantejant-se el següent. 
 
             7.1. PROPOSTA DE L’ALCALDIA EN ORDRE A L’ADHESIÓ A LA XARXA VALENCIANA 
PER LA RETENCIÓ DEL TALENT JOVE IMPULSADA PER LA DIPUTACIÓ PROVINCIAL DE 
VALÈNCIA EN EL MARC DEL PROGRAMA DE GESTIÓ DEL TALENT. 
 
             Per part de l’Alcalde es dóna compte de la proposta. 
 
            Atenent al que preveu l'article 51 del TRRL i 83, 91.4 i 97.3 del ROF, el Sr. President 
sotmet a votació sense mes tràmits la declaració d'urgència, donant el següent resultat: Vots a 
favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª 
Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª 
Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio 
Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes 
Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); 
D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); 
i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 El Sr. Alcalde declara que l’Ajuntament Ple aprova la declaració d'urgència. 
 

. . . 
 
           No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16,  corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del 
Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Antonio Pérez García, D. Fernando 
Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver 
Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); i Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita).; Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

ANTECEDENTES 
 

I.- Que el 19 de junio de 2018 se acordó la aprobación inicial del Reglamento de Creación y 
Funcionamiento de la Red Valenciana por la Retención del Talento Joven, cuya aprobación definitiva 
se publica en BOP n.º 184 de 21 de septiembre de 2018. 
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II.- Que las funciones de la Red de Talento Joven, de acuerdo con el art. 4 del Reglamento, 
seran: 

a) Apoyo a los integrantes para la elaboración de programas, medidas y acciones para la 
correcta gestión del talento de los jóvenes  
b) Intercambio de experiencias y transferencia de conocimientos entre los distintos miembros. 
c) Búsqueda de financiación europea para iniciativas concretas que se enmarquen en algunos 
de los fondos europeos. 
d) Impulso para la creación y utilización de espacios comunes físicos o virtuales que 
garanticen la cooperación entre las partes y una retroalimentación de visiones y opiniones 
e) Organizar tantas jornadas como sea necesarias, si bien se realizara necesariamente una 
con carácter anual que dará visibilidad a la Red de Talento Joven y pondrá en valor las 
actuaciones realizadas y objetivos cumplidos. 
 
III.- Que en cuanto a los requisitos mínimos de adhesión a la Red de Talento Joven, de 

acuerdo con el art. 18 del Reglamento, se establece: 
 

“[...] los municipios y entidades que quieran adherirse a la Red de Talento Joven deberán aportar 
solicitud de adhesión acordada por el órgano competente con indicación expresa de qué medidas se 
encuentra implementando en el momento de su solicitud en sus organizaciones: becas, formación, 
espacios de coworking, asesoramiento al emprendimiento, medidas de innovación territorial..., así 
como el compromiso de dar cumplimiento a las obligaciones derivadas del presente reglamento.” 
 

IV.- Que las iniciativas que se están llevando a cabo en el área de promoción 
socioeconómica del Ayuntamiento de Canals en materia de gestión del talento joven y sobre las que 
se basará la adhesión son: 

- Becas de prácticas formativas dirigidas a jóvenes postgraduados que han finalizado ya 
sus estudios, financiadas íntegramente con fondos propios 

- Becas de prácticas formativas dirigidas a estudiantes, financiando el 80% con fondos de 
la Diputación, y con fondos propios el 20% más la cuota de la seguridad social a cargo de 
la empresa 

- Becas de prácticas formativas dirigidas a jóvenes postgraduados, financiando el 100% 
con fondos de la Diputación, a excepción de la cuota de la seguridad social a cargo de la 
empresa que la sufraga el Ayuntamiento con fondos propios 

- Formación básica específica en ocupaciones para incrementar la empleabilidad de 
jóvenes inscritos en el Fichero de Garantía Juvenil, financiadas por la Cámara de 
Comercio de Valencia la docencia y colaborando el Ayuntamiento en la cesión de 
instalaciones y captación de alumnos 

- Acciones de orientación laboral individuales para promover el empleo y el autoempleo, 
financiando el salario de una orientadora íntegramente con fondos propios y un orientador 
financiado por el programa EMCUJU del SERVEF. 

- Acciones de orientación laboral grupales para el empleo y el autoempleo, financiadas por 
el SERVEF la docencia y colaborando el Ayuntamiento en la cesión de instalaciones y 
captación de usuarios   

 
V.- Que no procede fiscalización de la Intervención municipal, por carecer este convenio de 

contenido económico.  
 
VI.- Que visto que la disposición transitoria primera establece que transcurrido el plazo de 3 

meses desde la entrada en vigor del Reglamento, los municipios que hayan manifestado su interés en 
formar parte de la Red de Talento Joven serán convocados por la Presidencia para la realización de 
la sesión constitutiva y que el próximo Pleno ordinario no tendrá lugar hasta el 29 de noviembre de 
2018, se considera urgente la aprobación por acuerdo Pleno del presente acuerdo. 
 

VII.- Que existe informe de la Técnica de Administración General, Mª XXXXXXXXXXXXXX, 
de fecha 21 de septiembre de 2018 en orden a la adhesión del Ayuntamiento de Canals al citado 
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convenio, en el que consta que no procede fiscalización de la Intervención municipal, por carecer este 
convenio de contenido económico.  
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 

            A). - Considerando que es atribución del Pleno la aprobación del citado convenio a tenor de lo 
dispuesto en el art. 22.2.b de la Ley 7/85 de 2 de abril Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 

En virtut d’allò exposat, el Ple Municipal acorda: 
 
PRIMERO. - Aprobar la adhesión del Ayuntamiento de Canals a la Red de Talento Joven, cuyo 

modelo de solicitud de adhesión se transcribe a continuación: 
 

“SOLICITUD DE ADHESION A LA RED VALENCIANA POR LA RETENCIÓN DEL TALENTO 
JOVEN. 

D./Dª. …………………………………………, con NIF núm ……, en nombre y representación de 
…………………………, según … (acuerdo de pleno de fecha …/escritura de otorgamiento de 
poderes…) (que se adjuntan),  

EXPONE  

Que conociendo la existencia de la Red Valenciana por la Retención del Talento Joven de la 
Diputación de Valencia, y manifestando que en la actualidad se están llevando a cabo las iniciativas 
que se detallan a continuación en materia de gestión del talento joven (becas, formación, espacios de 
coworking, asesoramiento al emprendimiento, medidas de innovación territorial...): 

Y que cumple los requisitos y asume las obligaciones establecidas en el reglamento de la Red 
Valenciana por la Retención del Talento Joven. 

Por todo ello, SOLICITA 

La ADHESIÓN de ………………………………………………………. a la Red Valenciana por la 
Retención del Talento Joven de la Diputación de Valencia.  

En Valencia, a fecha ……de…………. de 2018” 
 

SEGUNDO. - Que el Ayuntamiento se compromete al cumplimiento de las siguientes 
obligaciones:  
 

a) Mantener los requisitos establecidos durante el tiempo que dure su adhesión a la Red. 
b) Justificar las subvenciones concedidas. 
c) Hacer visible el logo de la Red de Talento Joven en todo el material y publicidad realizada. 
d) Organizar en el año en curso una jornada de visibilización de la Red. 
e) Acudir a los actos y jornadas que desarrolle la Diputación en la puesta en valor de las 

iniciativas adoptadas. 
f) Presentar memorias justificativas de las actividades realizadas. 
 
TERCERO. - Facultar al Alcalde para la firma de cuantos documentos se deriven del presente 

acuerdo. 
 
CUARTO. - Notificar la presente Resolución a la Diputación Provincial de Valencia y a la 

Intervención Municipal, para su conocimiento y efectos.  
 

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 
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 8. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 
 

El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art. 42 del ROF, manifesta que s’han posat a 
disposició dels Srs/Sres. Regidors les resolucions adoptades des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat. 
 

 
9. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 

PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
El Sr. Alcalde, manifesta que s’han posat a disposició dels Srs/Sres. Regidors els acords 

adoptats per la Junta de Govern Local per delegació del Ple des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat.  
 
            10. PRECS I PREGUNTES. 
 
            10.1 PREGUNTA “IN VOCE” DE LA REGIDORA NO ADSCRITA (SRA. BONONAD 
MARTÍNEZ. 
 
             La Sra. Bononad Martínez: Buenas noches, para urbanismo, para Manu. Quería decirle que 
vi un comunicado de que había venido la asociación de padres del AMPA del Vicent Rius a hablar 
aquí al ayuntamiento. Quería preguntar si, ¿podria explicarme si ha tomado alguna decisión sobre el 
camino de Vicent Rius tan demandado por los ciudadanos? o si piensa hacer algo o poner 
soluciones, gracias. 

             El Sr. Alcalde: Efectivament, si no l’importa a la companya Celia Boronad. Amb el col·legi 

públic Vicent Rius està havent una, com amb la resta de centres, hi ha una comunicació bidireccional 

constant per a l’intent de solucions dels handicaps que sorgeixen. Amb el Vicent Rius trobem el camí 

d’Aiacor, que és un camí que extrapola més allà de les necessitats del col·legi perquè és el punt de 

unió entre Canals,  Aiacor, el cel·legi i la urbanització. Com solucionar-ho és molt complicat i des del 

primer moment s’han mantingut reunions amb tots els implicats per a donar-los tota la informació de 

tot el procés que estavem efectuant. Ha habut canví, sembla, en els membres dels components de 

l’AMPA i al igual que va ocorrer fa uns mesos en el Calixte III o inclús l’any passat amb el Jose Mollà, 

cada vegada que entra una Ampa nova doncs vé a presentar-se a la Regidoria d’Educació. I, a més,  

vé a translladar quins són els problemes que veuen més inquietants. Vam parlar d’alguns però, en 

concret, aquest que és el que tu abordes se’ls va contar en quina situació estava el procés i no es 

més de la que te narre a continuació. L’Ajuntament de Canals ha intentat que fóra la Diputació des del 

primer moment, perquè així ho van transmetre la Presidència i la Vicepresidència de la diputació que 

asumirien eixe compromís. Vam estar en negociacions amb ells. Ha hagut un canvi en la presidència, 

com tots sabeu, la qual cosa ho ha retrasat i, quan ens reunirem amb ells, ens van traslladar que 

estaven a l’espera de la resposta del Departament Tècnic de Diputació i també de la sitació amb el 

President de la Diputació que, des d’eixe dia de la reunió fins a avuí, podem dir que ja s’ha donat, ja 

ha tingut lloc. I l’actual President, Toni Gaspar, va tindre a bé de recuperar eixe compromís de 

l’expresident anterior i donar-nos una resposta el més aviat possible de la posibilitat de tirar endavant 

la realització, part o parcial del projecte del camí. I estem en eixa situació. Vam parlar d’altres temes 

però entenc que la teua pregunta vol incidir sobre aixó. Gràcies.  

 
 
            10.2 PREGUNTA “IN VOCE” DE LA REGIDORA NO ADSCRITA (SRA. BONONAD 
MARTÍNEZ. 
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            La Sra. Bononad Martínez: Quería darle la enhorabuena a Mai, por lo del parque canino que 
ha sido una iniciativa muy buena. Los ciudadanos están muy contentos por esa iniciativa. Pero yo 
quería preguntarle, yo sé que es cosa de los ciudadanos que se tienen que concienciar a recoger los 
excrementos pero, ¿si hay un mantenimiento o pasan a limpiarlo constantemente? Gracias. 

            La Sra. Castells Villalta: Bona nit a totes i tots. Gràcies Celia. Sé que ha sigut un projecte 
molt il·lusionant, sobretot també perquè la ciutadania i l’Associació en defensa del animals també han 
participat. Sí, si que hi ha un manteniment constant. Passa l’equip de neteja diariament per a canviar 
les borses. La brigada d’obres i serveis és la que s’encarrega, diguerem de reposar les borses a la 
paperera i deixar molt clar que ha de ser la ciutadania la que s’ha de responsabilitzar de recollir els 
excrements. Però en cas de que hi haguera una gran quantitat també ho han de recollir ells. Gràcies. 

 
            10.3 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 

 



 
 
 

51 / 79 

 



 
 
 

52 / 79 

               El Sr. Pérez Pastor: Moltes gràcies per la pregunta. M’alegra molt que hem fases esta 
pregunta i m’extranya que, després de compartir el govern des de 2015, no ho hagem pogut parlar en 
alguna reunió d’eixes que feiem tots els divendres. No obstant, vaig a contestar-te per a que la gent 
sàpiga del que estem parlant. Es tracta d’una persona, un treballador que tenia un contracte des de 
l’any 2014 o abans. Crec que va ser abans, no estic segur. En el que feia una prestació de serveis. 
Una prestació de serveis, com sabem tots, es fa a través d’un contracte. Es presenten tres empreses i 
les tres empreses, la més avantajosa per a l’Ajuntament és la que s’adjudica aquest contracte. Així ha 
estat treballant aquesta persona durant el temps. Des de que estic jo, des de 2015, ha treballat durant 
aquestos anys fins a que ara ha habut una inspecció de treball com bé dius. La inspecció de treball el 
que fa primer és un acta i en l’acta determina uns fets i en els que es planteja que entén que aquesta 
persona no es autónoma, si no que es de rama general i que està mal enquadrat. El primer que fa és 
donar-lo d’alta. Pareix mentida que hem fases eixa pregunta. Evidentment si hi ha una inspecció el 
primer que fa és enviar una comunicació a tresoreria. Crec que tu deuries saber-ho per la teua 
formació. Dóna un ofici a tresoreria i es dóna de alta inmediatament. Es reclamen les quotes deixades 
de pagar durant els quatre anys. Només es pot retrotraure quatre anys i es regularitza la situació, 
però això obri un període. Ara en la situació actual, tot i tindre moltes dades no les tens totes. La 
situació actual és que tenim un servei d’assessorament, el qual està preparant uns recursos 
administratius perquè entenem doncs, que l’Ajuntament, evidentment, ha de defendre els seus 
interessos. I entenem que esta persona estava ben contractada i, per tant, doncs tenim que lluïtar. 
Una cosa que no entenc jo és allò de les ajudes. Jo no tinc constància que s’haja perdut cap ajuda. 
Però bé, ho deixaré ahi, no vaig a entrar en si s’han perdut o no. Jo estic convençut de que no, 
perquè en el moment que l’Ajuntament de Canals està al corrent, inmediatament pot continuar 
disfrutant de les descomptes de seguretat social i de totes les avantatges de seguretat social i 
bonificacions que puguen existir per contractar, no a aquest treballador, a altres treballadors. 
Evidentment, crec que ja t’he contestat a moltes de les preguntes. Està d’alta, i estàs preguntant-me 
també pel salari, i el salari, evidentment, és el que marca la inspecció. En principi, és el mateix que 
venia percibint mitjançant factures. Vull donar-te també una puntualització, és posible que durant 
aquestos tres anys tampoc t’hages enterat de com funciona açò, aquestos contractes no es porten en 
el departament de personal, aquestos contractes es porten en el departament de serveis municipals. 
Hi ha un tècnic que els porta i, evidentment, igual que a la resta dels regidors, està a la teua 
disposició tota la documentació per a que pugues tindre accés a ella. A la fí, la corporació som tots i jo 
puc tindre les meues resposabilitats però tu també tens les teues. I si eres conscient de que això 
estava fent-se mal des de fa tres anys, doncs també podries haver donat una solució. Si hi ha una 
culpa, entenc jo i defensarem aquesta postura, que l’Ajuntament té que defensar els interessos d’ell i 
per tant, en principì anem a recurrir en alçada, i en el cas que la Tresoreria faça la resolució 
condenant-nos, continuarem en un procés contencios davant de magistratura de treball com no pot 
ser d’altra manera. 

 
            10.4 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 
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El Sr. Pérez Pastor: A veure, calumnia? Es diu calumnia? O siga, no tenim dades per a 
afirmar-ho però afirmes que té una clara vinculació amb el grup municipal de Compromís. No ho 
entenc. Segon part, no pot tindre una vinculació amb el grup de Compromís? O siga, les persones 
que treballen per a l’Ajuntament no poden tindre un ideari polític? No poden estar adscrits a cap 
partit? No poden ser membres d’un partit polític? Tinc que recordar jo ací que hi ha membres de 
determinats partits, que treballen d’assesors en empreses públiques, que es regís la contractació 
d’eixes persones, exactament igual que els que es contracten per a l’Ajuntament, exactament igual. Hi 
ha persones amb vinculacions polítiques i no vaig a ser jo el que el pose damunt de la taula, com ha 
fet vosté, hi ha persones que tenen una vinculació política, que pertanyen al grup socialista que estan 
treballant d’assesors en ajuntaments, que estan cobrant més de desset mil euros. I això no vaig a 
possar-ho de manifest, ni vaig a fer una acussació, ni vaig a dir que no puga treballar una persona, 
amb el carnet de socialista, d’assesor en un altre ajuntament. Per tant, no entenc perquè té que posar 
ací de manifest que hi ha una vinculació, encara que la tinguera, que jo estic convençut que esta 
persona ni és militant ni té ninguna vinculació amb el partit de Compromís.  

           No, no té cap dedicació a l’Ajuntament de Canals. Aquesta persona ha treballat. Ho vaig 
explicar l’altra vegada. Pareix que vosté estava un poc despistat, perquè haviem tingut abans 
l’assemblea de Risoncha i encara estava un poc fora de lloc, no? Per què l’haviem expulsat del grup i,  
possiblement, no es va adonar de la contestació que ferem. Doncs, aquesta persona té un contracte 
laboral, perdó, laboral no, de prestació de servei, de la mateixa manera, que moltes altres persones 
contracten amb l’Ajuntament. Es va fer una licitació amb tres ofertes i es va elegir la més económica. 
Li torne a repetir que el departament de personal no fa els contractes d’aquest tipus, ho fa el servei 
municipal i, per tant, no tinc constància de si està treballant o no està treballant.  Sé que ha treballat a 
parcs i jardins i sé que ha treballat a una regidoria la qual va pertanyer fins l’altre dia al grup 
Socialista, com es medi ambient. Evidentment, sempre vegem que hi ha un risc de que la inspecció 
de treball puga vindre i fer-nos una inspecció. I si entén que hi ha una cosa il·legal doncs que ens 
puga obrir un expedient o fer-nos un acta d’infracció. I res més, simplement hem fet un contracte d’un 
any i, per tant, entenc que fins ara la situació és correcta.  

 
            10.5 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 
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El Sr. Alcalde: Gràcies Toni, entenc que les preguntes, apart de les últimes dos, vols reiterar 
la petició de l’escrit, no? Saps que vas fer un escrit amb dues qüestions. Anaven dirigides a 
l’Ajuntament i a l’empresa pública. Saps, a més, que en secretaria això ho tenen molt determinat i 
quan es presenta un escrit amb dos destinataris distints, doncs ocorre el que ocorre. Des 
d’intervenció se te va respondre ràpidament i jo supose que serà una errada teua. Perquè saps que 
Risoncha té una contabilitat pròpia i que el servei d’intervenció de l’Ajuntament de Canals, ni domina 
ni te accés a les factures que hi han ahí. Per tant, se te va respondre que no. I l’altre, també saps que 
no tenim personal administratiu que porte eixes tasques. Se te respondrà com crec que s’ha fet a tots 
els grups que heu demanat sempre sobre Risoncha. Però igual el temps de resposta no és tan ràpid 
però tindràs la resposta. A més a més, formes part del Consell d’Administració. Fins que la Junta 
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General no ratifique la teua dimissió formes part del Consell. Per tant, en el Consell es dóna compte i, 
per tant, has tingut accés i tens accés a les factures. És com si Mai hem demanara a mí ara les 
factures de la compra de llibres. Vull dir que forma part de l’equip, al igual que tu formes part de 
l’equip de govern de la mercantil Risoncha. I respecte a les altres, el mateix. Vull dir-te, és una 
informació que tens a l’abast perquè formes part de l’equip de govern i quan vullgues pots accedir a 
ella. Gràcies.    
 
            10.6 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 
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  El Sr. Garrido Centelles: És que, tens una forma d’actuar, no Toni? No sé com explicar-ho, 
eres ossat, eres atrevit per a fer-ho, perquè dius una part de mentides, alguna veritat i aleshores tot 
funciona així. Però ho fas en el BIM, ho fas ací, ho fas en les xarcies socials. Eres un poc atrevit però 
mentider, en el fons eres mentider. Com ho has fet moltes vegades. 

            El Sr. Orea Pedraza: Això no ho tolere.  

             El Sr. Garrido Centelles: Hem dona igual. Jo vaig a contestar-te el que tinc que contestar-te. 

            El Sr. Alcalde: Cenyis-te a les preguntes Jose Ramón per favor.  

             El Sr. Orea Pedraza: Senyor Alcalde, jo no he insultat al regidor d’esports. Jo no li he faltat al 
respecte. 
 
             El Sr. Garrido Centelles: Toni això no es un insult, això és una aclaració que faig. 

            El Sr. Alcalde: Jose Ramón, per favor, centra’t a les preguntes i respon-les, gràcies. 

           El Sr. Garrido Centelles: Per les subvencions que dius, cada vegada  a l’any. Jo asumisc la 
meua responsabilitat. Jo no vinc a demanar disculpes per les subvencions tan endarrerides. Ho dic 
cosa que tu no fas. Es de veres, però eixa forma d’actuar es així, i tenim que assumir-la i tenim que 
anar fent exercici. En quant a l’Ajuntament, les monitories que té, el cost. Tot això t’ho contestaré per 
escrit per a que ho sàpigues tot. Però hi ha una cosa que no sé el que vols dir-me, dius, ficaràs 
sistemes de controls per a que els treballadors i treballadores cobren el que siga legal. A una 
empresa privada? Tinc que jo ficar-li, o siga, nosaltres hem contractat amb tres pressupostos, amb un 
contracte menor, ha accedit una empresa de tantes i eixa pagarà el que tinga que pagar. Supose que 
pagarà el que toque al conveni. Es de veres que es paga en les empreses anteriors, com tu dius, si 
que s’ha pagat el mínim, però en aquestes que estem contractant noves ja tenim algunes coses 
detectades. Però el que vull dir-te jo, ja t’he dit, amb tot açò, que després en el prec que no t’has 
atrevit a fer una pregunta perquè en el fons no t’atreveixes a rebre la contestació, en el prec si 
puguera contestar-te te contestaria. 

 
            10.7 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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             La Sra. Castells Villalta: Bona nit altra vegada. Bé, Vicent, jo vaig donar l’ordre política 
practicament al dia següent, vaig estar supervisant el treball per l’equip tècnic i segurament ha hagut 
algún malentés alhora de l’enviament. Jo hem compromet, demà mateix, a donar-li celeritat el més 
aviat possible. Gràcies. 

            10.8 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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            El Sr. Alcalde: Sí. 
 
            10.9 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 

 
             El Sr. Sanchis Polop: Bona nit, en primer lloc comentar-te que la torrassa està catalogada 

com a Bé d’Interés Cultural. Aleshores, quan es fa qualsevol actuació, al voltant de la torrassa, té que 

donar la Conselleria de Patrimoni el seu vist-i-plau. Nosaltres vam redactar un projecte, que el tenim 

baix en el departament d’Urbanisme, per a adequar el voltant de la torrassa i deixar en les mateixes 

condicions el voltant el que seria el carrer Victòria per a que fora el mateix paviment i que estiguera 

tot en sintonia. A més a més, el que també vam fer va ser ficar en el projecte el canvi de la fusteria 

metàl·lica de les finestres de la torrassa, i el canvi també de la il·luminació, perquè es una il·luminació 

vella que consumeix molt, i passar-la a led. I també fer una pintada general de tot el voltant. 

Conselleria de Patrimoni ens ho va autoritzar i, de moment, el projecte està aprovat. El tema 

econòmic falta per veure quan ho podem executar, siga mitjançant una subvenció o siga dotant-ho 

econòmicament per part d l’Ajuntament. El projecte està ahí i en breu podrem executar-ho, que és 

l’important. 

            El Sr. Tornero Soriano: Esta redactat el projecte? 

            El Sr. Sanchis Polop:Sí. 

            10.10 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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El Sr. Sanchis Polop: Justetament, la regidoria de patrimoni, l’he agafat jo i el tema de 
mediambient com jo sóc el responsable de l’àrea pues també estic signant-ho jo fins que delegue la 
firma. Ens vam reunir amb representants del Brot, Mai Castells i jo, per parlar d’aquest tema. Ens van 
transmetre, i així ens comentaren, el tema del projecte de la Làpida Funeraria, i ens van donar per 
registre d’entrada, que us va arribar a tots, ens van donar informació. Nosaltres ho vam veure molt 
positivament. Pensem que era una possibilitat de recuperar un tros d’història de la nostra localitat. Va 
ser abans de vacances i  vam comentar que ara en passar fira reprendriem el tema i voriem que 
podriem fer al respecte. En principi, no hi ha cap problema i és un tema molt interessant. 

 
 
            10.11 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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El Sr. Sanchis Polop: M’agrada que hem fases aquesta pregunta perquè la veritat que és un 
tema que estic portant molt de prop i es un tema que m’agrada. Com tu ja saps, i els que esteu ací 
que formeu part de la comissió informativa d’Urbanisme, vam portar a una empresa especialitzada i a 
una persona per a que ens assesorara en aquest tema i ens va encomendar tots els pasos que 
teniem que seguir. A més a més, a petició del grup municipal Reiniciem, i d’aprovar la moció aquesta 
de protecció del patrimoni, vam dotar una partida pressupostària en el pressupost, d’una quantitat 
econòmica per a fer front en aquestos treballs. Aquest regidor el que va fer va ser demanar una sèrie 
de pressupostos per a començar a treballar amb els projectes. Així com vam parlar i vam acordar 
amb la comissió de protegir el patrimoni hidràulic de la nostra localitat. Ja tinc el pressupostos i, a 
més a més, esta setmana el departament d’Intervenció m’ha baixat la retenció de crèdit per a poder 
contractar. Aleshores, en aquestos moments ho tenim tot. Tenim els diners i tenim els pressupostos 
per a contractar. La idea es contractar-ho i tirar-ho endavant, però ací parleu d’un finançament 
extramunicipal. No hi hauria cap problema tinguent el treball sempre podem optar a qualsevol 
subvenció que puga eixir. La veritat que és un tema que, com sabeu tots, econòmicament és molt 
costós i tota ajuda seria important. I res, en eixos pasos estem. Espere haver-te contestat. 

            
 

 10.12 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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El Sr. Sanchis Polop: Correcte Vicent, ens va arribar aquest mes d’agost com a que ens 
havien donat la subvenció. Es va tramitar en aquest cas per Toni, quan va ser regidor de patrimoni i 
va consistir en dos actuacions principalment. Una actuació que seria la recopilació i el treballar la 
memòria històrica de la nostra localitat, recopilant-la i fent una edició d’un llibre. I la segona actuació 
seria fer uns tallers didàctics per a promoure i difondre tot el tema de la memòria històrica als nostres 
col·legis i als col·lectius que així estimarem oportuns. En principi, eixe tema també estiguem treballant 
amb ell. També a  intervenció ha arribat la notificació de la subvenció i també ha fet la retenció de 
crédits i estem tramitant la adjudicació del treball a les empreses a les que s’ha demanat pressupost i 
que han volgut treballar aquest tema. En principi, en breu imagine que es contractarà i tots farem 
difusió dels treballs acabats.      

 

            10.13 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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El Sr. Pérez Pastor: En primer lloc, dir-te que els plenaris cada dos mesos, el que estem fent 
ara és una rendició de comptes. No obstant, evidentment, sé que estàs parlant d’un altra cosa. Fins 
ara, tinc que dir que jo he assumit aquesta regidoria, aquesta delegació millor dit, perquè hi han 
delegacions genèriques que engloben un grup d’altres regidories més menudes que són les 
específiques i digam que, com jo sóc el delegat de la genérica, tinc la regidoria de participació 
ciutadana. No s’ha fet cap acte públic. No puc contestar a eixa pregunta perquè evidentment hauria 
de haver-la fet al regidor que havia estat fins ara. En tot cas, crec que, no m’agradaria que fóra 
aquesta segon part, que fóra per recollir un grapat de vots. Vull dir, crec que eixa no és la finalitat si 
no no s’hauria de fer. Crec jo que la finalitat és informar. Aleshores, si s’ha de fer alguna cosa que jo 
crec que es pot plantejar, puguem parlar l’equip de govern i inclús tota la corporació i poder fer un 
acte d’aquest tipus. Tampoc crec que fóra… podría ser positiu, des de la regidoria que ara ostente. I 
ja que m’ho preguntes, ho tinc que dir, quines iniciatives? Queda molt poc per a finalitzar la 
legislatura. Ara sóc, apart del que ja tenia, regidor d’economia, regidor de participación ciutadana. 
Perquè més o menys algú tenia que dur endavant i la meua idea és que si que m’agradaria. A veure, 
anem a fer els pressupostos, som conscients que estem en minoría, és un govern en minoría. Per 
tant, la meua idea com a regidor delegat d’economia és, com que ostente també la regidoria de 
participación ciutadana,  donar participació als grups polítics per a que pugam participar tots i aportar 
les idees. Primer, per a que pugam aportar les idees que cadascú té i segona perquè l’any que vé hi 
han eleccions i, probablement o no, per mi espere que no, hi haurà un altre equip de govern i hi haurà 
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que compartir entre tots quin model de poble volem per a l’any que ve. I si s’han de fer determinades 
coses crec que seria positiu que tots participaren en la el·laboració dels próxims pressupostos en la 
mesura del posible. També, t’ho vaig comentar l’altre dia en la comissó, hi ha un projecte, a lo millor 
és un poc tard, però bueno, intentarem dur-lo endavant amb col·laboració amb la regidoria de 
modernització. És un projecte que es diu CONSUL. Es dú a terme en molt pobles de l’Estat Espanyol. 
És a través d’un programa de còdi obert que es poden fer preguntes. En València està Decideix 
València. Hi ha un altre en Madrid que té aquesta plataforma i és a través d’una plataforma 
informàtica per a preguntar a la ciutadania quins projectes volen dur-se endavant. I, una vegada s’han 
presentat eixos projectes, es voten. No sé si donarà temps, a mí m’agradaria que es puguera montar 
aquesta plataforma. és un codi lliure i, per tant, no costaría diners a l’Ajuntament. Seria molt senzill de 
participar. Però tinc que dir que el que no acompanya és el temps. Però sí que m’agradaria i després 
el que moltes vegades s’ha reclamat per part del grup Reiniciem de posar uns pressupostos que 
siguen més clarificadors per a que la gent puga entendre-los. També he donat ordre al departament 
per a que siga així.  

            El Sr. Tornero Soriano: En les dos propostes sabeu que teniu la nostra col·laboració.  

 
            10.14 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
 

 
            El Sr. Alcalde: Et responc jo perquè el Consell de la Infantessa, al igual que el de la joventut, 
pertany a un àrea que porte jo directament. Però saps que tot el tema del Consell estava delegat en el 
regidor que huí ha abandonat la seua acta i, per tant, poquet puc dir-te més que el reglament del 
consell està fet i simplement ens queda l’últim tràmit que es dur-lo a exposició i aprovar-lo. Joan 
Carles que és el que ha agafat o ha assumit la responsabilitat d’aquesta, l’altre dia parlavem d’intentar 
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que al proper plenari ordinari poguerem portar ja tots els consells, no aquest, si no tots els que están 
enllestits. No te puc donar més información Vicent, ho senc. Gràcies. 

            El Sr. Tornero Soriano: Si puguera ser que hem pugueres enviar el reglament. 

            El Sr. Alcalde: Si. A més, crec que participareu també. 

            El Sr. Tornero Soriano: Sí, vam pasar una proposta. 

            El Sr. Alcalde: Exacte, crec que el tema inclús ha anat a comissió de comptes, a comissió, el 

que passa que te dic… 

            El Sr. Tornero Soriano: Va ser una proposta nostra el reglament i ja, després, no sabem… 
 
            El Sr. Alcalde: I en comissió de comptes hem sona que també va anar, però ho miraré perquè 
de veritat, açò estava totalment delegat, aquest consell i els altres, en un company que no està ací… 
He intentat respondre’t per no dir-te “no te contestem”. Miraré en quina situación es troba i t’ho 
traslladaré ,d’arcord? Gràcies.  

 

            10.15 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 

 
            

El Sr. Sánchez Aguado: Moltes gràcies, bona nit a totes i tots. La pregunta de l’any passat 
també la conteste enguany, amb la mateixa línea. Efectivament, no hem fet cap acte per celebrar la 
setmana de la mobilitat. Entenem que estem treballant tot l’any per la mobilitat i, per fer un resum, en 
el pressupost 2018 ja es va incorporar l’adquisició d’un parc vial mòbil per a la Policia Local amb la 
qual s’ha pogut permetre fer activitats al mes de juny principalment als nostres col·legis de primaria. 
Hi ha un programa promogut des d’alguns agents de la Policia Local per a poder-lo repetir durant el 
curs actual i ja estem planificant en la regidoria d’educació la seua planificació. També va implicar la 
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elaboració dels materials i sufragar les despeses, i està pressupostat també per a enguany millorar 
també el parc mòbil vial, doncs també comentar altres coses que estem fent. Continuem millorant els 
espais per a accesibilitat de certs llocs reservats per a persones amb mobilitat reduïda o l’aparcament 
exclusiu per a ciclomotors i motocicletes. Gràcies. 

            El Sr. Tornero Soriano: He preguntat per mobilitat sostenible, crec que educació vial i 

mobilitat sostenible no és el mateix.  

            El Sr. Sánchez Aguado: T’he dit al començament que no hem fet cap setmana ni cap activitat 

per a celebrar la setmana de la mobilitat. 

           El Sr. Tornero Soriano: No parlava de celebrar, parlava de si s’ha fet cap acció. 

           El Sr. Sánchez Aguado: No hem fet cap activitat com l’any passat.  

           El Sr. Tornero Soriano: Però en tot l’any, no per celebrar la setmana, si no en tot l’any per la 

mobilitat sostenible. 

            El Sr. Sánchez Aguado: La setmana passada es va comentar que en relació a la setmana de 
la mobilitat no hem fet cap activitat. Més si no es fomenta la mobilitat, si no és crear espais per a 
motocicletes i ciclomotors i poder reduir la mobilitat de vehicles, això ja cadascú pot tindre la seua 
opinió. 

            El Sr. Tornero Soriano: Sostenible. 

            El Sr. Alcalde: Jo crec que ja està clar Vicent, crec que Toni ha sigut molt clar en la resposta. 

            El Sr. Tornero Soriano: Tot depén de la persona Toni, per a això estem els polítics, per a fer 

política, després cada persona farà el que voldrà. 

            El Sr. Sánchez Aguado: Des del principi he dit que no hem fet cap activitat.   

 
            10.16 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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            La Sra. Ibáñez Belda: Bona nit a tots i a totes. No hem fet la campanya de reciclatge perquè 
cada any en la fira hem intentat fer una campanya diferent i enguany vam decidir l’equip de govern fer 
una campanya per l’empoderament de la dóna. Després ja al treballar junt a les Peroleres per la 
igualtat vam iniciar eixe camí i ferem amb col·laboració amb elles eixa campanya i els gots no han 
caigut i no ho hem fet. Simplement. 

 
            10.17 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
 

 
            

La Sra. Ibáñez Belda: Gràcies, i dir que sí. Be, com he comentat ja entre tots, portem dos 
consells amb un guió i un treball. Tenim fets els grups de treball i ací present tenim també a un 
participant del consell. Crec que és un camí que hem començat que porta molt de treball i serà 
participatiu. En el consell tenim representants de tots els grups municipals, tots aporten les seues 
anotacions i les vostres demandes o les de la ciutadania es poden presentar allí. I el reglament poc a 
poc es farà i el reglament sense cap dupte anirà a comissió, també passarà per eixes comissions 
informatives. Sí que se farà una modificació del reglament i com torne a dir, crec que hi ha molta 
faena per fer, el camí està iniciat i poc a poc anirem resolguent tot el que creguem que siga per a 
millorar la nostra festa, per a protegir-la i per tindre ara, si cal més fortaleça. Estem tots d’enhorabona, 
siguem tots canalins i canalines i tenim que estar orgullosos del que hem conseguit, i tenim que entre 
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tots també cuidar-ho, efectivament si que s’està modificant, en aquest moment s’està estudiant i 
s’està treballant. Gràcies. 

            10.18 PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR. 
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               El Sr. Alcalde: Bé, anem a veure. Abans de donar-vos la paraula, que sé que voldreu 
respondre, he de aclarir, al que estas diguent, que ningú t’ha dit que no els nomenes, no t’han prohibit 
que els nomenes, simplement hem fet al·lusió a una norma que és el Reglament Orgànic de 
l’Ajuntament de Canals que estipula el que es pot i el que no es pot fer. I anaves a fer una cosa que 
no es normativa i ja està, t’ho dic perquè al fil d’eixe mateix argument davant de la meua interpel·lació 
van tots els demés que has dit. No caldria ni continuar llegint la teua pregunta, si és en la mateixa 
línea. No obstant això, crec que aquest tema ja es va aclarir, s’ha parlat en comissions, en reunions 
de portaveus, on no has estat present per cert i s’ha aclarit des d’un primer moment que açò és un 
tema de partits polítics, no de grups municipals. No sé a que vé “tornar-li la trompa al xic”. Crec que 
com a regidor de la corporació i durant els anys que portes com a regidor podries haver aportat i estar 
aportant molt més al teu grup i a l’equip que estem ací asentats i no estar pegant-li voltetes a este 
tema. No obstant, si algún portaveu d’algún grup anomenat, no Reiniciem i PSOE, sinò d’EU, 
Compromís o Gent de Canals vol intervindre, té llibertat de paraula. 

            El Sr. Garrido Centelles: A vore Andreu, és que tu mateixa et contradius. Dius: “La consulta 
se hizo por parte de los partidos políticos”. Tú ves als partits i demana el que tingues que demanar. 
L’Ajuntament no va participar. Dius: “Van utilizar…” i totes les associacions utilitzen edificis públics 
d’ací de l’Ajuntament, en tot, demanant permís i demés clar. Vull dir, si tens que dir algo, li-ho dius a 
EU, o a Compromís o a qui siga. Però a l’Ajuntament? En registre d’entrada, a que? Si tu dius que 
l’alcalde no ha participat i que van ser els partits, perquè l’Ajuntament té que contestar-te? Tindrà que 
ser cada partit, si vol o no vol contestar-te, però tindràs que dirigir-te a ells, particularment a ells. Jo 
pensé que aquest tema el que diu Ricardo, ho hem tratat moltes vegades, dirigis-te on tingues que 
dirigir-te, no tornes a vindre ací, que ací no van a contestar-te. 

            El Sr. Pérez Pastor: Jo lamente dir-te que no vaig a acontestar-te per dos motius: Primer 
perquè com a portaveu del Grup Municipal de Compromís, no es va fer ningún referéndum ni ninguna 
consulta ni res i menys des del GMC. Des de l’Ajuntament no es va fer i menys des del GMC i en 
segon lloc tampoc vaig a contestar-te perquè el que diu el llibret eixe també és que les preguntes de 
control al govern son en raó del govern, no d’una cosa que ha passat en el exterior, per tant, jo 
lamente dir-te que no vaig a contestar-te. 

 
            10.19 PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR. 
 
            El Sr. Pérez García: Al novembre de 2011, a proposta del Grup Popular, es va aprovar el 
conveni de col·laboració per a la gestió, inspecció i recaptació dels tributs i altres ingressos de dret 
públic, i la delegació a la Diputació de València, de funcions tributaries, i alguns dels presents 
recordaran que del debat que es va sol·licitar aquella proposta, van sorgir diverses opinions d’aquells 
grups que estaven en eixos moments en la oposició. El regidor d’EU va dir que descentralitzar els 
pagaments en altres entitats, com és el cas de la Diputació, va en contra de la seua filosofia, ja que ell 
creu en un Ajuntament més autonòmic i que, per tant, votarà en contra encara que puguen donar-se, 
com es va dir en la comissió, altres avantatges sobre tramitació de reclamacions. Conclou dient, que 
si li sembla incongruent pagar a la Diputació al mateix temps que se li paga al personal propi per fer la 
mateixa feina. Per part de compromís es va dir coses com aquestes, es ben cert, no s’ha efectuat cap 
mesura important que modifique la gestió i recaptació municipal, i per tant, l’equip de govern son els 
màxims responsables del mal funcionament dels departaments. Les persones que actualment estan 
desenvolupant aquestes  tasques en l’Ajuntament de Canals, i suposen un cost dels salaris d’un 
170.000 € anuals i coneixen perfectament quina és la realitat dels nostre poble. Ara es pretén afegir a 
les despeses municipals, el cost que suposarà que la Diputació ens faça la feina, al voltant de 
123.000 €, un tres per cent dels impostos que paguen els canalins i la totalitat dels recàrrecs 
d’aquelles persones que tenen dificultats en el pagament i no poden fer-ho en el plaç de voluntària, un 
major cost per un pijor servei. Des del PSOE, van manifestar que coincidien en el que s’havia 
comentat abans i afegien, que s’oposen ja que el motiu adduït és el baix percentatge de recaptació 
però sense explicar les causes. Entenia  que l’Ajuntament de Canals té la seua pròpia unitat 
d’administració de recaptació, i la solució no passa per eliminar-la si no per reforçarla. Finalment, el 
portaveu de Gent de Canals va plantejar una sèrie de dubtes tècnics sobre els serveis a prestar, 
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pressupostos i contactes a tercers per a acabar diguent: “Des de Gent de Canals, convidem a l’equip 
de govern a replantejar-se aquesta proposta i valorar la conveniència de dotar de majors recursos 
l’oficina de recaptació.”. Al nostre entendre, sempre serà més rendible que cedir la gestió a la 
Diputació. He recordat part de les crítiques d’aquests quatre partits a la proposta del conveni amb la 
Diputació de València. He llegit els seus criteris en els quals demanaven majors recursos a la oficina 
de recaptació. Eixos quatre partits són els partits que fins fa ben poc i des del principi de la legislatura 
han format el Govern Municipal.Que han fet en tot aquest temps? Les preguntes que faig son: 

            Han prés alguna acció per a fer un Ajuntament més autonòmic? com defensava el regidor 
d’EU. Han resolt la incongruència de pagar a la Diputació  al mateix temps que al personal propi de 
l’Ajuntament pel mateix treball? com expressava aquest mateix regidor. Si les xifres que barrejava 
Compromís són certes, com no han actuat per a evitar aquell major cost a l’Ajuntament? De deveres 
la signatura d’aquell conveni ha suposat un major cost per a un pijor servei? La solució als problemes 
de recaptació a l’Ajuntament no pasa per eliminar l’oficina de recaptació, si no reforçar-la, deia el 
regidor del PSOE, han valorat aquella proposta? Han valorat, el govern municipal, la conveniència de 
dotar amb majors recursos l’oficina de recaptació? Com deia el portaveu de Gent de Canals. Per a qui 
seria més rendible que cedir la gestió a la Diputació de València. Si tan dolent va resultar per al poble 
la firma d’aquell conveni, perquè no l’han rectificat?  
 
 
            El Sr. Pérez Pastor: Si, jo m’alegre que ens hages fet aquesta pregunta, però no tinc les 

dades i te contestaré per escrit o en el pròxim plenari. 

            El Sr. Garrido Centelles: Es deveres que vaig dir el que vaig dir i pense que l’Ajuntament ha 
de ser autònom en aquestes coses. Si que tinc que reconèixer que estava equivocat en algunes 
qüestions. No sé la gestió que s’ha fet en aquestos tres anys, no he profunditzat, era un altre regidor 
el que ho portava i, per tant jo crec que no sé si s’ha aumentat. Seria greu per la meua part no haver-
ho controlat això, el que s’haguera aumentat la despesa de cara a Diputació. No crec que el servei 
siga pijor, això que has dit tú no es així. El servei no es pijor, el que passa que si que és deveres, que 
si costa més car, no ho sé… però si que és deveres que reconec que vaig dir aquelles paraules i hem 
mantenc només en que l’Ajuntament deu de controlar aquesta situació. 

            10.20 PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR. 
 
            El Sr. Pérez García: La següent va lligada amb les respostes per escrit. El passat plenari i al 
torn de preguntes vam fer unes preguntes al regidor de l’àrea de personal, sobre incentiu i hores. La 
primera d’elles, era la següent: si podia facilitar-nos la relació de funcionaris i empleats públics 
d’aquest Ajuntament que estaven percebent algún tipus d’incentiu, detallant individualment la quantitat 
total que suposava per a cadascun d’ells. A la qual ens van respondre: no sé si contestar-te perquè 
igual t’ofenc, llavors, estic valorant seriosament contestar-te per escrit. Bo, a la primera pregunta sí 
que puc facilitar-te la relació, per a que quede clar, després de la primera intervenció del mateix, a la 
primera m’has dit que hem contestes per escrit? Al que hem va respondre: Si. Senyor Alcalde, vosté 
sap millor que jo quins són els terminis per a respondre, per escrit, a les preguntes del plenari, a més, 
entenem que no es una pregunta tan complexa ni que precise de ningun informe tan extens per part 
de cap persona per a respondre. Pel que li fem la següent pregunta: Quan creu, que aquest grup de 
l’oposició, podrà tindre al seu abast aquesta informació? 

            El Sr. Alcalde: Val. Bé, segurament que haja sigut un oblit, mirarem i et respondrem. No 
obstant, esteu convocats, justament ahir crec, se vos va convocar a una taula de negociació on 
justetament això va tindre cabuda per a tots els membres de la corporació. Però, no obstant, es 
revisarà efectivament. Sabeu que, ademés, jo ho dic moltes vegades als portaveus dels distints grups 
de l’oposició, que reviseu les actes per si hi haguera alguna qüestió que haguerem dit que 
respondrem i després el dia a dia s’et passa. Estem parlant de l’últim plenari no?  

            El Sr. Pérez García: Sí. 
 



 
 
 

71 / 79 

            El Sr. Alcalde: Val, ho mirarem. Gràcies. 
 
            10.21 PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR. 
 
            El Sr. Pérez García: Al passat plenari, i dins de les preguntes relatives als incentiu i hores, li 
vam fer la següent pregunta al regidor de l’àrea de personal: quina era la quantitat total de despeses 
que suposaven els incentius? la resposta que vam tindre va ser la següent: la quantitat de gasto la 
pots consultar en el departament d’Intervenció i els objectius son els mateixos que hi havia quan 
governava el Partit Popular, bàsicament els incentius que es paguen ara son els mateixos que es 
pagaven. Hem consultat els presupostos per corrovorar si efectivament els incentius que es pagaven 
ara son el mateixos que es pagaven abans i esperem que ens disculpe per haver agafat com a 
comparatiu el pressupost de 2015, l’últim any que foren el·laborats per l’antic equip de govern. En 
2015, el total de les tres partides de productivitat i gratificacions eren 49.000 euros i en 2018 hi ha una 
partida total de 145.000 euros, quasi tres vegades del que hi havia en 2015. Per tal cosa, li fem les 
següents preguntes: Creu realment que els incentius que es paguen ara, són els mateixos que es 
pagaven? A que es deu eixe increment en el pressupost?  

            El Sr. Pérez Pastor: Mira, per a no equivocar-me et contestaré per escrit. 

            10.22 PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR. 
 
            El Sr. Pérez García: La següent pregunta és d’Esports, per a Jose Ramón. Al plenari de maig 
com ve siguent habitual, li vam fer algunes preguntes relacionades amb les subvencions esportives i 
amb el nou model de gestió de les escoles esportives que pareixia que fos inminent. Per tal cosa, 
enteniem que tot estaria prou avançat i li feiem les següents preguntes: si sabia quín era el cost anual 
d’aquest nou sistema, quín model de gestió es pretenia dur a terme, si es va a gestionar mitjançant un 
contracte de prestació de servei amb una empresa com ja s’està fent en alguns casos, com va a 
gestionar-se la contractació dels monitors, si es va a fer algún tipus de borsa i quina era la partida de 
pressupost que donaria cobertura a aquesta nova despessa. A totes aquestes preguntes es va 
respondre un: totes les preguntes que has fet dins del projecte esportiu, te les respondré i et donaré 
totes les dades. Enteniem que ens les anava a donar per escrit, però vist que han passat quatre 
mesos i encara no hem rebut cap informació, donat que les escoles esportives han començat, crec 
que serà una d’eixes preguntes que quedaran en el caixò de l’oblit. Per tot açò, i amb la esperança 
d’obtindre una resposta, confiem en vosté, creu que podria facilitar-nos la informació? Aprofitant la 
pregunta, com tinguem el Consell de l’Esport? Creu que podrà estar format abans que acave la 
legislatura? 

 
 
            El Sr. Garrido Centelles: A la primera pregunta sí que te contestaré, es deveres que hem 
tingut algunes dificultats, però hem atés tots els clubs, hem parlat club per club per a gestionar açò, 
perquè alguns clubs evidentment l’any passat ja no estaven, este any no volien agafar l’escola. 
Perdona, es de veres que hi ha una proposta diferent, te la passaré. El consell no va a estar 
evidentment perque tenim que, a veure, el que és el govern obert és… s’ha tardat en fer tot el que és 
la gestió, hi ha que presentar-ho.. és un procediment que no tindria que haver-se tardat tant però s’ha 
tardat i segurament no anirem a fer… Canviarem el reglament i, si dona temps, farem el consell i si no 
pues…ara ja queda poc i no sé si donarà temps. M’has dit un altra pregunta més. Tu dius que he 
tardat quatre mesos perque no tenia clar, però jo vaig fer una pregunta al senyor regidor fa quatre 
anys de les escoles de com estaven i tal, i vaig estar quatre anys sense rebre cap resposta. 

            El Sr. Pérez García: El problema és que com diu Ricardo, açò és el òrgan de control al 
govern, al govern… 

            El Sr. Garrido Centelles: Te conteste, te conteste, que sí que sí, que te conteste. 

            10.23 PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR. 
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            El Sr. Pérez García: En la legislatura anterior, Gent de Canals demanava al plenari que es 
revisara la taxa de fem als veïns o veïnes que viuen sols perque no produeixen la mateixa quantitat 
de fem que un altra familia amb diversos membres. És més, crec recordar que eixa mateixa proposta, 
Gent de Canals, també la va fer pública amb els fullets que repartia. L’equip de govern d’aquell 
moment va respondre amb un altre criteri. El que és ben cert, és que persisteix la casuística que deia 
Gent de Canals, hi ha gent que viu a soles i produeix menys fem. Actualment, GdC no sols compta 
amb l’Alcaldia si no que vé formant part de l’equip de govern des de 2015, però encara no hem vist 
cap iniciativa que puga fer-se efectiva la proposta que venen defensant temps enrere. És més, crec 
recordar que no han fet cap proposta per baixar la presió impositiva als nostres veïns i veïnes. Les 
preguntes que fem son: creu que encara està a temps d’acordar la proposta que van exposar vostes i 
que hem recordat anteriorment? No creu que encara està a temps de fer alguna proposta que 
lleugere el que paguen els nostres veïns per impostos? I avançe, que el actual grup popular 
recolçariem aquesta proposta i fins i tot pensem que es una reivindicació que caldria translladar al 
consorci del CORP. 

            El Sr. Alcalde: Bé, t’agraïsc. Molta de la informació que puc donar-te al respecte, sí que és 
cert que vam dir això i al final les actes així ho manifesten. En eixe sentit, ho hem parlat i continuarem 
parlant-ho al respecte a veure si podem arribar a algún enteniment. Respecte al consorci, tu parles 
que no hem fet propostes, evidentment els membres de l’equip de govern no fem propostes 
mitjançant registre d’entrada, però si que treballem. Sí s’ha reduït per exemple, i s’ha escalonat la 
taxa impositiva dels vehicles de tracció mecànica en el poble i s’ha reduït l’impost. Sí que és una 
reducció d’impostos, i així hi han un quants exemples. Al consorci, quan fa dos exercicis si no recorde 
mal, mire a Mai perque és la representant de l’Ajuntament en el consorci, quan van modificar el pla 
d’impostos de la recollida de fem, nosaltres probablement un dels primers, si no dic el primer 
ajuntament, vam citar al gerent, va vindre a l’ajuntament, baix al despatx d’Alcaldia i tots els grups li 
vam translladar les quiexes que li haviem de translladar. A més a més, vam fer mostra d’unes 
peticions d’una part del veinat important que va arribar a l’ajuntament i li les vam translladar. Fruit 
d’això es va modificar el reglament que el consorci aplica, no només a Canals, si no als noranta i pico 
municipis. Aplicant-se això, en una reducció, inclús eliminació de moltes unitats fiscals, en Canals. Vull 
dir, s’han aconseguit algunes coses. Obviament, un equip de govern, que portem tres anys, queda un, 
encara podem arribar a més coses, i si a més tenim vist-i-plau d’un grup important com el vostre, que 
a lo millor no ho va tindre a bé fa tres anys o quatre, però ho tindria a be fer-ho ara, pues no hi hauria 
cap inconvenient, és qüestió de seure i treballar. Cap problema. Gràcies.  

            10.24 PREC DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 



 
 
 

73 / 79 

 
 
            10.25 PREC DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 
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            10.26 PREC DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 
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            10.27 PREC DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 
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            10.28 PREC “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA. 
 
            El Sr. Orea Pedraza: Al plenari d’avui s’ha donat compte de l’informe de l’Interventor, on i 
sempre baix el nostre parèixer, li ha llevat tota la credibilitat a l’auditoria de l’empresa pública que el 
senyor Alcalde va ordenar. El Grup Socialista va denunciar que l’auditoria de Risoncha no s’havia fet 
conforme a la llei de contractes públics, per molt que l’Alcalde publicara a la premsa que l’avalava un 
informe jurídic. Ja li dic jo, que informes jurídics hi han de molts colors i en tots els sentits. Ara 
l’Interventor ordena que la nova auditoria es faça conforme a la llei de contractes públics i el que és 
més important, amb els requisits i les normes de l’auditoria del sector públic, el que també varem 
reclamar els socialistes en diferents escrits. Entenem els socialistes, que l’auditoria no era 
independent i ara ho ratifiquem amb varis actes de l’empresa Risoncha, pareix que l’auditor, treballava 
com a assessor fiscal i comptable de l’empresa i, lògicament, ningú pot auditar una empresa per a la 
que ha treballat. Es un principi bàsic. No anem a entrar en que l’auditoria es va demanar sense fer el 
corresponent plec de condicions, sense aprovar-la en primera instància en el Consell de 
l’Administració, ni en la Junta de General ni que creguem que l’auditor ha cobrat, amb possibilitat, 
més del que figurava al contracte, ni que la interpretació de la mateixa tenia, al nostre entendre, una 
intenció política. No obstant, considerem que l’informe de l’Interventor deixa en paper banyat 
l’auditoria a la que no dona cap credibilitat al demanar un altra i no donar per bons els resultats 
comptables aprovats per la darrera Junta de la Societat. Es a dir, que allò que demanàvem els 
socialistes, pareix ser que no estàvem equivocats. Es per això, i amb la millor voluntat, tinc que afegir, 
que li pregue al senyor Alcalde, que per una vegada, en aquest tema, ens faça una mica de cas i, si 
realment es vol saber que passa a l’empresa pública Risoncha, es faça una auditoria conforme a la 
llei de contractes del sector públic, conforme a les normes de l’auditoria del sector públic i per un 
període de cinc anys. Així es podrà tenir una visió real de la situació de l’empresa. 

 
            10.29 PREC DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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            10.30 PREC DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
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            10.31 PREC “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR. 
 
            El Sr. Pérez García: El prec va relacionat amb els pressupostos, com esta reglat en el decret 
legislatiu del  dos mil quatre del cinc de març, sobre la base de pressupostos i estats de previsió, ja 
que se refereixen als apartats anteriors. El president de l’entitat, formularà els pressupostos generals i 
els remetrà, informat per intervenció i amb els annexes i la documentació complementaria, detallada 
en l’apartat u de l’article cent seixanta sis. I en el present articul, al plenari de la Governació abans del 
dia quinze d’octubre per a la seva aprovació, esmena o devolució. Per tot l'exposat, li preguem al 
senyor Alcalde, que estabilitze les accions i proveïsca de mitjans necessaris per al compliment dels 
terminis i demes preceptes respecte al esborrany de pressupost per als dos mil dinou del nostre 
municipi. Més que res, perquè després s’ens demana participació i, a la fi, sempre arribem tard i mal. 

 
I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 

vint-i-tres hores i trenta tres minuts del dia vint-i-set de setembre de dos mil divuit. 
 
 
L’ Alcalde           El Vicesecretari 

 
 
 
 
-Ricardo Requena Muñoz-      -José A. Martínez Damiá- 
 

 

 

 


